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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 
 
Sessió Ordinària                                                                Dijous, 25 de setembre de  2014 
Acta núm. 12                                                                                                       1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ. 
 
Regidors/Regidores: SR. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SRA. APOLONIA HERRERA 
ZAMORA, SR. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, SR. GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, 
SR. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, SR. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, SRA. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. JOAQUIM BALSERA GARCÍA, SR. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, SR, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. 
JOSÉ-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, SR. ANTONI 
RAFANELL I AMAT, SR. GABRIEL MARTORELL I VIVES, SRA. EMMA BLANCO 
ANGUERA, SR. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, SR. ANDREU PÉREZ I 
LORITE, SR. JORDI CALATAYUD I SANCHÍS i SR. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari: sr. Roger Cots Valverde. 
Cap del servei de secretaria: sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : sr. José Mª Garcia Pascual. 
Administratiu de secretaria: sr. Gregori Puchol Sanfeliu. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-cinc de setembre de dos mil catorze, en sessió 
ordinària, primera convocatòria, amb la presidència de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, 
alcaldessa-presidenta, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits 
pel secretari, sr. Roger Cots Valverde. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, sis minuts, la sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 11 de data 24 de juliol de 2014.  
 
 



 2 de 31

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 
2 - COMPLIMENT DELS TERMINIS PREVISTOS A LA LEY 15/2010, DE 5 DE JULIO, 
DE MODIFICACIÓN DE LA LEY 3/2004, DE 29 DE DICIEMBRE, POR LA QUE SE 
ESTABLECEN MEDIDAS DE LUCHA CONTRA LA MOROSIDAD EN LAS OPERACIONES 
COMERCIALES PER AL PAGAMENT DE LES OBLIGACIONS DE L’AJUNTAMENT , 
CORRESPONENT AL SEGON TRIMESTRE 2014 
 
Donar-se per assabentat de l’Informe trimestral que, en compliment dels arts. 4 i 5 de la Ley 
15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por la que se 
establecen medidas de lucha contra la morosidad en las operaciones comerciales, ha emès el 
Tresorer Municipal sobre el compliment dels terminis previstos en aquesta llei per al pagament 
de les obligacions de cada entitat local; l’informe inclou el nombre i quantia global de les 
obligacions pendents en les quals s’està incomplint el termini (art.4.3). 
 
L’Interventor municipal incorpora (art. 5.4) a l’informe, a més, la relació de les factures o 
documents justificatius en relació als quals han transcorregut més de tres mesos des de la seva 
anotació en el registre de factures a què fa referència l’art. 5 de l’esmentada Ley 15/2010, i no 
s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement de l’obligació o s’hagi justificat 
per part de l’òrgan gestor l’absència de tramitació dels mateixos.  
 
L’Informe haurà de remetre’s (art. 4.4) en tot cas als òrgans competents del Ministerio de 
Economía y Hacienda i de la Generalitat de Catalunya que té atribuïda la tutela financera dels 
ens locals. 
 
 
3 - INFORMACIÓ PERIÒDICA AL PLE (Primer semestre 20 14) 
 
Restar assabentat el Ple de la informació sobre l’estat d’execució dels pressupostos de despeses 
i d’ingressos, així com dels moviments i situació de la tresoreria de l’Ajuntament, pel primer 
semestre de 2014, confeccionada per la Intervenció General Municipal, que consta annexa a 
l’expedient i que es dona per reproduïda. 
 
Aquesta informació es dona en compliment de l’article 18 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per l’exercici 2014. 
 
 
4 - EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM. 13/201 4 DE 
L'AJUNTAMENT PRESSUPOST GENERAL 2014. 
 
Havent estat aprovat amb caràcter definitiu el Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà per a 
l'exercici 2014, en sessió celebrada el dia 31 d'octubre de 2013. 
 
Atès la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades 
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint 
present que aquestes despeses no disposen de consignació pressupostària, sent necessària la 
tramitació d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant crèdit extraordinari , d'acord 
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amb l'article 19 de l'Ordenança General de Subvencions, finançat amb Baixes d'altres partides 
de despesa. 
 
Atès que la tramitació de l'expedient està ajustada als preceptes legals vigents, segons l'establert 
a l'article 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i l'article 36.3 del 
Reial Decret 500/1990. 
 
Vist l'informe de fiscalització amb la conformitat de la intervenció. 
 
S'acorda: 
 
PRIMER .- Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits dins del pressupost 
general de l'Ajuntament que es relaciona, de l'any actual, incoat per fer front a una sèrie 
d'obligacions municipals de caràcter urgent, per a les quals no hi ha crèdit pressupostari. 
 
L'estructura de la modificació de crèdit és la següent: 
 
EXP NÚM 13/2014 AJUNTAMENT DE GAVÀ  
 
MODIFICACIÓ PRESSUPOST DE DESPESES 
 
Concessió crèdit extraordinari : 15.000,00 € 
35014 3410A 480000214 Subvenció al CF Gavà  
 
FINANÇAMENT  
 
Baixes d'altres partides de despesa: 15.000,00 € 
35014 3410A 480020314 Subvencions-Entitats esportives  
 
SEGON.- Que un cop transcorregut el termini d'exposició al públic a l'efecte de reclamacions i 
al·legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, sense que s'hi hagi interposat cap reclamació o al.le.gació, s'entengui definitivament 
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit núm 5/2014 del pressupost de l'Ajuntament 
corresponent a l'exercici 2014. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i deu 
(10) abstencions (4 PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Un cop feta l’exposició del punt per part de la sra. Apolonia Herrera, tinenta 
d’alcalde, va prendre la paraula el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup 
municipal de Ciutadans per dir que en el seu moment el Club de Futbol Gavà no 
reunia els requisits que en el seu dia exigia la convocatòria de subvencions i que 
ara, atesa la situació econòmica del club, s’atorgava una subvenció directe, fet que 
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no compartien, doncs pensaven que tothom havia d’acollir-se al sistema general. 
D’altra banda, va posar en dubte la concessió de la subvenció si l’entitat no hagués 
portat el nom de Gavà i si el fet de tenir-lo era motiu suficient com per ésser 
atorgada. En tot cas va recordar que aquest acord es referia tan sols a la modificació 
de crèdits i, per tant, el seu vot seria d’abstenció. 
 
 
A continuació, el sr. Andreu Pérez, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, va 
manifestar que d’entrada no els hi agradava que una entitat privada rebés suport 
econòmic, dubtant-ne fins i tot de la seva legalitat.  Considerava que s’havia fet una 
subvenció a mida, d’esquena a la resta de grups municipals que a l’estiu havien 
estat treballant sobre aquesta qüestió. Va afegir que desconeixia ben bé quina era el 
objectiu de dita subvenció així com la seva finalitat, per la qual cosa, es veien 
obligats a treure una targeta groga d’amonestació a l’equip de govern i fer una 
abstenció crítica en el vot. 
 
 
En el torn de CiU, el regidor, sr. Ramon Castellano, digué que per a la formació 
política que representava el Club de Futbol Gavà --com a  entitat històrica de la 
ciutat-- sí mereixia una atenció específica encara que considerava que tant la 
negociació com el procediment emprat per a la seva concessió no havia estat 
l’adient i, malgrat no estar en contra de l’atorgament d’una subvenció al Club de 
Futbol Gavà, el seu vot seria d’abstenció. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Sergio Engli, regidor del grup municipal del PP, va 
expressar que –en la mateixa línia dels altres grups-- farien un vot d’abstenció. Si 
bé entenien que el Club de Futbol Gavà era una entitat suficientment important per 
a la ciutat com per rebre una subvenció el cert era que no estaven gens d’acord  
amb la gestió que s’havia fet de l’entitat i el fet que ara tingués de demanar ajuda 
urgent a l’Ajuntament. D’altra banda, es va congratular per la manera com es va 
dur a terme, és a dir, en el fet que quedava recollida i planificada en el pressupost 
municipal, qüestió que no havia succeït en d’altres subvencions. Per acabar, va dir 
que es feia necessari que per part de l’ajuntament s’instés al Club de Futbol Gavà 
per tal que aquest justifiqués els diners que anava a rebre. 
 
 
Seguidament, va intervenir el sr. Víctor Carnero, tinent d’alcalde, per fer diverses 
consideracions. Es va adreçar al sr. Pérez per dir que el Club de Futbol Gavà era 
una entitat sense ànim de lucre que havia rebut subvencions tant privades com 
públiques però que ara feia temps que no se li atorgava cap per part de l’ajuntament 
i, al no poder complir amb els requisits establerts a les bases generals de 
subvencions, la única forma possible era mitjançant la seva inclusió de forma 
nominativa en els pressupostos municipals. En aquest sentit, afegí que dita 
subvenció --que estava en consonància amb les atorgades a altres entitats d’igual 
valor cultural o esportiu-- s’haurà de plasmar en un conveni on es recolliran els 
compromisos que hauran d’assumir les parts i que, per part del Club de Futbol 
Gavà, podrien consistir en participació en activitats públiques, jornades de portes 
obertes, etc. Finalment digué que l’esborrany del conveni seria enviat als grups 
municipals per al seu coneixement. 
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5 - APROVACIÓ COMPTE GENERAL DE L’AJUNTAMENT DE GAV À DE 
L’EXERCICI 2013  
 
D’acord amb els articles 208 a 212 del TRLLRHL, l’Ajuntament de Gavà , a la finalització de 
l’exercici pressupostari formarà el Compte  General que posarà de manifest la gestió realitzada 
en els aspectes  econòmic, financer, patrimonial i pressupostari. 
 
El Compte general estarà integrat per: 
El  compte de la mateixa Entitat 
Els  comptes dels OOAA  
Els comptes  de les Societats Mercantils de capital majoritàriament propietat de les mateixes. 
 
a) El Comptes de la pròpia Entitat i dels seus OOAA estaran conformats pel balanç,  els 

resultats económico-patrimonials, l’estat de liquidació del pressupost i la memòria. 
assenyalats als articles anteriors i a la Instrucció de Comptabilitat  per l’Administració Local 
aprovada per Ordre EHA/4041/2004, de 23 de novembre. 

 
Reflexaran la situació económico-financera  i patrimonial , els resultats económico-patrimonials 
i l’execució i liquidació dels pressupostos. 
 
b) Les Societats Mercantils  en els capitals de les quals tinguin participació majoritària la 

Entitat Local formaran i elaboraran d’acord amb el Pla General de Comptabilitat en vigor 
per les empreses espanyoles amb les seves adaptacions sectorials , els Comptes Anuals 
previstos a la normativa mercantil: 

 
a) Balanç de Situació  
b) Compte de Pèrdues i Guanys 
c) Estat de Fluxes d’Efectiu  
d) Estat de Canvis en el Patrimoni Net 
e) Memòria 

 
El compte general format per la Intervenció Municipal serà sotmès a Informe de la Comissió 
Especial de Comptes , que estarà constituïda per membres dels diferents  Grups Polítics 
integrants de la Corporació. 
 
D’acord amb els articles 208 a 212 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de  5 de març, pel qual 
s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, la Instrucció de 
Comptabilitat per a l’Administració Local i altres disposicions concordants en relació a la 
tramitació i el contingut.  
 
Examinada la documentació que integra l’expedient, concretament els estats i comptes de 
cadascú dels ens que integren l’Entitat local, els seus annexes i la documentació 
complementària. 
 
Atès que no hi ha hagut al·legacions, ni reclamacions en el període d’exposició pública. 
 
Vist l’informe favorable de la Intervenció Municipal, en conseqüència es proposa l’adopció del 
següent acord: 
 



 6 de 31

PRIMER.- Aprovar el  Compte General de l’Entitat local , i de les Societats Municipals GTI, 
SA, PRESEC, SA, GAVANENCA D’OBRES, SL (en liquidació), i GAVA TV , SL, (en 
liquidació), corresponent a l’exercici 2013, en els termes que figuren a l’expedient i que es  
donen per reproduïts. 
 
SEGON.- Retre l’esmentat Compte General de l’Entitat Local  a la Sindicatura  de Comptes 
abans del 15 d’octubre de 2014 d’acord amb l’article 212.5 del TRLLRHL.  
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), dos (2) en contra 
(ERC-EV-IxG) i vuit (8) abstencions (4 PP, 3 CiU, i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable 
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents 
–en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de l’exposició del punt duta a terme per de la sra. Apolonia Herrera, 
tinenta d’alcalde, intervingué el sr. Jordi Calatayud, regidor del grup municipal 
d’ERC-EV-IxG per recordar a l’equip de govern que en el seu dia s’havia 
compromès amb la formació política que representava en una sèrie de termes que 
finalment no s’havien arribat a concretar. En aquest sentit, va mencionar la petició 
que van proposar per tal d’incrementar el crèdit per a la promoció d’empreses i 
malgrat haver-se fet la corresponent modificació de crèdits en l’execució del 
pressupost no es va fer cap programa per realitzar la despesa, titllant el compromís 
adquirit per l’equip de govern en el seu dia en un simple brindis al sol, que d’altra 
banda, comportava que es deixés de prestar-se un servei a la ciutadania. En la 
mateixa línia, en la partida de subvencions a entitats també es va pactar unes 
modificacions de crèdits per tal d’augmentar-les i, curiosament, no s’havien fet 
servir. Entenia que el fet de quedar un romanent de 380.000 € era indicatiu de que 
les coses no s’havien fet bé perquè, de ben segur que hi havia entitats que estaven 
necessitades. És per aquest motius que, tot i estar d’acord amb el pressupost 
municipal però  atès que políticament no s’havia complert amb els compromisos 
adquirits va avançar que votarien en contra de l’aprovació del compte general.  
 
 
Tot seguit, el sr. Sergio Engli, regidor del grup municipal del PP, va prendre la 
paraula per dir que ara solament es tractava de dictaminar l’element tècnic del 
resultat dels números i, des d’aquest punt de vista no podien posar cap objecció 
perquè els números estaven ben fets. Ara bé, des del punt de vista polític va 
recordar que van votar en contra de l’aprovació del pressupost en el seu dia, que no 
estaven d’acord amb el desenvolupament del mateix, i que aquests i altres motius 
els feien pensar que no s’anava per bon camí. No obstant l’anterior, va reiterar que 
com el punt que es tractava era únicament per pronunciar-se sobre una qüestió 
tècnica va anunciar que s’abstindrien en la votació. 
 
 
La sra. Apolonia Herrera va tornar a intervenir per manifestar que es tractava d’un 
document merament tècnic, a més d’una liquidació en la qual hi havia moviments 
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durant tot l’exercici i que, en tot cas, es mantenien els compromisos adquirits. 
També va esmentar que hi havia hagut un període d’exposició pública en el que es 
podien haver interposat al·legacions i reclamacions o realitzat consultes. Per 
concloure, va convidar als grups polítics a adreçar-se al sr. interventor municipal 
per si els calia algun tipus d’aclariment. 

 
 
 
6 - RESOLUCIÓ DEL  DRET DE SUPERFÍCIE SUBSCRIT ENTRE L'AJUNTAMENT 
DE GAVÀ  I LA MERCANTIL “SARAS ENERGIA, SA” PER MUT U ACORD 
 
En data 17 de juny de 2014 (Rgte. Entrada 9597), l'Entitat “SARAS ENERGÍA, SA”, titular 
d'un dret de superfície atorgat per l'Ajuntament de Gavà en sessió Plenària de 5 de maig de 
1994, per a la construcció, gestió i explotació d'una estació de servei per compte i risc de 
l'adjudicatari, per un termini de trenta anys, que finirà el dia 27 de juliol de 2024, elevat a 
escriptura pública davant el Notari de Gavà Sr. Alberto Garbayo Estefanía el dia 27 de juliol de 
1994, amb el núm. 1160 del seu Protocol, s'ha adreçat a l'Ajuntament per tal de posar de 
manifest la difícil i compromesa situació econòmica per la qual travessa l'explotació del seu 
negoci, atès que d'uns anys ençà aquesta és absolutament deficitària 
 
Efectivament, de la documentació econòmica i comptable aportada per Saras Energia, SA, es 
desprèn que si bé les vendes durant l'any 2006 havien estat de 9.148.865 litres, l'any 2013 han 
estat tant sols de 1.644.753 litres, mentre que pel fa només al període de l'1 de gener de 2014 al 
31 de març de 2014, les pèrdues han estat en aquest trimestre de 115.776 €. A aquests efectes, 
figura en l'expedient un documentat Informe de la Intervenció Municipal de data 1 de 
setembre, en el qual s'analitzen amb detall el compte d'explotació de l'empresa, amb especial 
atenció als marges de cobertura dels costos fixes per aplicació dels costos variables, així com els 
comptes anuals auditats per PricewaterhouseCoopers Auditores SL. 
 
Així les coses, l'empresa superficiària atribueix en especial la forta davallada del seu volum de 
negoci a la severa crisi econòmica general que travessem des de fa més de sis anys, sense 
perjudici també, per bé que més recentment, encara que en menor grau, a la forta competència 
existent en el sector, i més concretament, a la instal· lació d'una nova benzinera propera a les 
seves instal·lacions, amb un dels preus de venda de combustible més barats del mercat 
 
Per això, tot i les millores realitzades aquests darrers exercicis (modernització de les 
instal· lacions, instal·lació d'una nova botiga, etc.) atès que d'una banda, les pèrdues han anat 
augmentat progressivament des del 2007, i d'altra, que no hi han expectatives de recuperació 
significativa del consum ni a mig ni a llarg termini, el cert és que, davant d'aquesta situació, 
insostenible ja per a la superficiària, la representació legal de “Saras Energia, SA”, s'ha demanat 
a aquest Ajuntament la possibilitat de resoldre per mutu acord el contracte realment existent. 
 
En la seva conseqüència, cas d'autoritzar-se per aquest Ajuntament la resolució anticipada del 
contracte per mutu acord, Saras Energia, SA estaria disposada, en essència, a indemnitzar a 
l'Ajuntament  de Gavà, entre d'altres, en la quantitat de 300.000 € (equivalent a una anualitat) i 
a més de retornar a l'Ajuntament la propietat del terreny , estaria disposada a cedir la 
totalitat de les instal·lacions existents sobre la finca, sense demanar cap tipus d'indemnització 
pel que resta d'amortització de dites instal· lacions, amb un valor actualitzat net de dites 
inversions a data d'avui de 397.536,88 €.  
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De la seva banda, a més, per tal de fer el més operativa possible l'extinció del contracte, 
permetent el funcionament regular i sense interrupcions de l'activitat, Saras Energia, SA proposa 
fer-se càrrec temporalment del funcionament de dites instal· lacions, amb el cànon que li 
correspongui, per un termini màxim de cinc mesos, a comptar de la data que el Ple de 
l'Ajuntament de Gavà acordi la resolució del contracte, i com a màxim, a comptar del 31 de 
juliol d'enguany, i això a part d'altres compensacions i compromisos que es detallen en el seu 
escrit de 17 de juny d'enguany, sense perjudici, d'altra banda, del fet que Saras Energia, SA 
podria tornar-se a presentar al procediment licitatori pertinent, si fos del seu interès. 
 
Atesa la documentació acreditativa de la situació per la que travessa Saras Energia, SAU, 
relativa al compte de pèrdues i guanys del 2011 al 2014, l'Informe d'Auditoria dels comptes 
anuals de 2011, 2012 i 2013, les liquidacions pertinents efectuades davant de l'Agència 
Tributària dels impostos abonats i volums venuts corresponent a l'Impost de Venda Minorista i 
Determinats Hidrocarburs, certificació del volum de litres sortits de les instal·lacions de l'entitat 
Decal España, SA, situada al Port de Barcelona, amb destinació a les instal· lacions de Saras a 
Gavà els anys 2013 i 2014, i finalment, la relació de l'immobilitzat que revertiria a l'ajuntament i 
valor net comptable.  
 
Atès, d'altra banda, els Informes definitius emesos per la Secretaria General i la Intervenció 
Municipal  de l'Ajuntament de Gavà en data 1 de setembre de 2014, que s'adjunten a l'expedient, 
i per altra, que no hi ha oposició per part del superficiari 
 
Atesa finalment l'existència d'un contracte d'arrendament de l'Àrea de rentat ràpid 
d'automòbils, de 742 m2, de l'estació de servei, subscrit inicialment entre l'entitat “Estació de 
Serveis Barnasud, SA” com a titular del dret de superfície i “Autolavado Aeropuerto, SL”  com 
a arrendatària, que va ser autoritzat per acord de la Comissió de Govern d'aquest Ajuntament de 
Gavà en sessió de 9 de novembre de 1995, respecte del qual es proposa per la Secretaria 
General la subrogació de l'Ajuntament de Gavà en la posició d'arrendador que en l'actualitat 
ostenta Saras Energía, SA     
 
Aquesta Regidoria PROPOSA  AL PLE l'adopció del següent acord  
 
PRIMER .- ACCEPTAR la sol· licitud de data 17 de juny de 2014, amb les obligacions i 
compromisos que es contenen en dita sol·licitud, formulada per l'entitat “SARAS 
ENERGIA, SAU”, amb NIF a-80503105, domiciliada a Madrid (CP 28020), Pz. Carlos Trías 
Bertrán 4, en el sentit de tenir per resolt el Dret de Superfície atorgat per aquest Ajuntament a 
dita entitat en sessió Plenària de 5 de maig de 1994, per un termini de trenta anys que finia el 27 
de juliol de 2024, per a la construcció, gestió i explotació d'una estació de servei, per compte i 
risc de l'adjudicatari.   
 
SEGON.-  ACORDAR , en conseqüència, i de mutu acord, la resolució de l'esmentat Dret 
de Superfície,  en atenció al fet que concorren en aquest supòsit els requisits de l'interès públic 
(en la mesura en què aquest no demana la permanència del contracte quan ha esdevingut 
inviable des de la perspectiva econòmic-financera no imputable en aquest cas al superficiari) el 
caràcter no culpable de l'incompliment del contractista, i l'acord assolit amb aquest no és 
contrari a l'interès públic, a l'ordenament jurídic  ni als principis de bona administració 
(art 25.1 TRLCSP). 
 
TERCER.- FACULTAR a la Sra. Alcaldessa, i en tot cas, al Tinent/a d'alcalde en qui aquesta 
delegui, per a la formalització de tots els documents, públics i privats, que siguin precisos per a 
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la resolució del contracte per mutu acord, en els terminis acordats, així com fer avinent a Saras 
Energía SA que l'eficàcia del present acord quedarà demorada al fet del pagament efectiu de 
300.000 € (equivalent a una anualitat) i a més de retornar a l'Ajuntament la propietat del 
terreny, a la cessió de la totalitat de les instal· lacions existents sobre la finca, sense demanar 
cap tipus d'indemnització pel que resta d'amortització de dites instal· lacions, amb un valor 
actualitzat net de dites inversions a data d'avui de 397.536,88 €. 
 
QUART .- ACORDAR que una vegada constatat per la Intervenció Municipal el compliment 
per part de Saras Energia, SA, dels compromisos assenyalats en el Punt Tercer anterior, 
l'Ajuntament de Gavà se subrogarà en la posició d'arrendador que Saras Energia, SA 
ostenta en l'actualitat, en relació a l contracte d'arrendament de l'Àrea de rentat ràpid 
d'automòbils, de 742 m2, annexa a l'estació de servei, subscrit inicialment entre l'entitat 
“Estació de Serveis Barnasud, SA” com a titular del dret de superfície i “Autolavado 
Aeropuerto, SL”  com a arrendatària, que va ser autoritzat per acord de la Comissió de Govern 
d'aquest Ajuntament de Gavà en sessió de 9 de novembre de 1995. 
 
CINQUÈ .- NOTIFICAR el present acord a tots els interessats que resultin de l'expedient. 
 

---------- 
 

La sra. Apolonia Herrera va explicar que el motiu de la resolució del contracte era 
la crisi econòmica estructural, que feia que des de l'any 2008 les vendes haguessin 
baixat aproximadament de sis milions de litres al milió i mig en l’actualitat. Com a 
contrapartida, Saras Energia, S.A., estaria disposada a indemnitzar a l’ajuntament 
en la quantitat d’una anualitat de 300.000.- euros, a més de cedir gratuïtament les 
instal· lacions existents sense demanar res a canvi, valorades en 397.000 € 
aproximadament. 
 
 
Seguidament, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, va 
manifestar que malgrat en un primer moment li va sobtar l’acord --doncs tothom 
pensa que una gasolinera és un  bon negoci-- un cop examinada la documentació 
que obra a l’expedient i revisant les xifres de venda de carburant dels darrers anys 
entenia que el punt que avui es portava a Ple era un acord raonable per preservar els 
interessos dels gavanencs en dita concessió. És per això que va avançar que 
votarien a favor en l’acord. 
 
 
En el torn del grup municipal d’ERC-EV-IxG, el regidor, sr. Andreu Pérez, va dir 
que, seguint la mateixa línia, i amb la finalitat de defensar els interessos locals, tant 
dels ciutadans com de l’ajuntament, i donada la possible entrada de recursos que, 
en un altre cas no hagués estat possible, va anunciar que donarien suport a 
l’aprovació de l’acord en la votació. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Gabriel Martorell, regidor del grup municipal de CiU, va 
avançar que votarien a favor doncs estaven d’acord amb la resolució anticipada del 
contracte de dret de superfície. Dit això, va demanar --a l’igual que va fer en el si 
de la Comissió Informativa-- que s’anés amb cura amb el subarrendament que tenia 
l’esmentat dret de superfície. 
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La intervenció del grup del PP va anar a càrrec del sr. Sergio Engli, regidor, qui 
digué que la formació política que representava també votaria a favor de 
l’aprovació de l’acord, tot entenent que l’entitat privada no podia sostenir el 
contracte i que, fins i tot, era interessant la resolució del contracte, fent que l’acord 
fos beneficiós per ambdues parts. 

 
 
7 - ENCOMANAMENT DE GESTIÓ A PRESEC, S.A. (Subvenció EMO/174/2014) 
 
1- El Servei d'Ocupació de Catalunya, del Departament d'Empresa i Ocupació de la Generalitat 
de Catalunya ha publicat al DOGC en data 21 de juliol de 2014, l'Ordre EMO/221/2014, de 21 
de juliol, per la qual s'aproven les bases reguladores de les subvencions per al Programa Treball 
i Formació de persones aturades, prioritàriament a partir de 30 anys que hagin exhaurit la 
prestació i/o el subsidi per desocupació, i s'obre convocatòria per a l'any 2014. I en data 31 de 
juliol de 2014 ha publicat al DOGC l'Ordre EMO/234/2014, de 28 de juliol, per la qual es 
modifica l'article 3.1., que amplia el termini de presentació de sol·licituds fins el 20 de 
setembre, aquest inclòs. 
 
2- En data 18 de setembre de 2014, l’Ajuntament de Gavà ha presentat en la convocatòria 
esmentada els projectes següents: 
 
Projecte Nombre de contractes Lloc de treball 
Neteja de l’espai públic 3 PRESEC, SA 
E-administració i suport administratiu 7 Ajuntament 
Manteniment general d’equipaments i 
instal· lacions municipals 

2 Ajuntament 

 
 
3- A data d’avui, no s'ha rebut la resolució d'aprovació de la subvenció sol·licitada.  
 
4- A l'Ordre EMO/221/2014, de 21 de juliol, a la base: 
 
- 2.1 Entitats beneficiàries: a) Els ajuntaments de Catalunya o els seus organismes autònoms o 
les entitats amb competència en matèria de polítiques actives d'ocupació, desenvolupament 
local i de promoció de l'ocupació, dependents o vinculades a aquells, que consten a l'annex 6 
d'aquesta Ordre. 
- 4 b) Obligacions de les entitats beneficiàries: Formalitzar el corresponent encàrrec de gestió, 
en cas que l'entitat beneficiària sigui una entitat pública, i aquesta vulgui executar les 
actuacions mitjançant ens instrumentals, sempre que aquests hagin recollit expressament en la 
norma que els crea o en els seus estatuts que tenen la condició de mitjà propi i servei tècnic de 
l'entitat beneficiària d'acord amb el que estableix l'article 24.6 del Reial decret legislatiu 
3/2011, de 14 de novembre, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei de contractes del sector 
públic (BOE núm. 279, de 16.11.2011). 
- 8.3 e) Sol·licituds i documentació: En cas que l'entitat beneficiària sigui una entitat pública, i 
aquesta vulgui executar les actuacions mitjançant ens instrumentals, haurà d'indicar l'entitat 
que actuarà com a mitjà propi de l'entitat beneficiària, i que per tant tindrà recollit 
expressament en la norma que la crea o en els seus estatuts, que té la condició de mitjà propi i 
servei tècnic de l'entitat beneficiària d'acord amb el que estableix l'article 26.6 del Reial Decret 
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Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei de contractes 
del sector públic, així com que s'ha formalitzat el corresponent encàrrec de gestió. 
 
Atès que la neteja de l’espai públic, és gestionat per l'ajuntament a través de l'empresa 
municipal Presec SA, la tinenta d’alcalde i presidenta de l’Àmbit de Presidència, Serveis 
Generals i Promoció Econòmica, sotmet a l’aprovació de la Comissió Informativa de l’Àmbit de 
Presidència, Serveis Generals i Promoció Econòmica, la proposta d’acord que més endavant es 
transcriu. 
 
Primer. Encomanar a l'empresa municipal Prestació de Serveis al Ciutadà, SA. (PRESEC, SA.) 
d'acord amb l'article 15 de la Llei 30/1992, les accions d’experiència laboral del projecte Neteja 
de l'espai públic del “Programa Treball i Formació de persones aturades, prioritàriament a partir 
de 30 anys que hagin exhaurit la prestació i/o el subsidi per desocupació, sol·licitat al Servei 
d'Ocupació de Catalunya, del Departament d'Empresa i Ocupació de la Generalitat de 
Catalunya, pendent de resolució. L'encomana queda condiciona a l'aprovació de la subvenció 
sol·licitada.  
 
Segon. Transferir a l'empresa municipal Prestació de Serveis al Ciutadà, SA. (PRESEC, SA.), 
amb NIF A58420985, l'import de la subvenció atorgada pel SOC que l'Ajuntament de Gavà rebi 
per a les accions d'experiència laboral del projecte Neteja de l'espai públic del Programa Treball 
i Formació de persones aturades, prioritàriament a partir de 30 anys que hagin exhaurit la 
prestació i/o el subsidi per desocupació. 
 
Tercer. Notificar el present acord als interessats i publicar-lo al Butlletí Oficial de la Província. 
 

---------- 
 

Un cop feta l’exposició del punt per part de la sra. Apolonia Herrera, tinenta 
d’alcalde, va prendre la paraula el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup 
municipal de Ciutadans, per dir que pel que feia l’encomanament de gestió a 
l’empresa PRESEC, SA, del personal contractat per a la neteja de l’espai públic, el 
més adient era que fossin adscrits i gestionats per la mateixa empresa municipal, 
raó per la qual va anunciar que votarien a favor.  

 
 
8 - DESAFECTACIÓ FINCA REGISTRAL 3.016, SITUADA AL COSTAT SUD DE 
L'IES BRUGUERS 
 
Antecedents 
 
1.- Per Decret de l'Alcaldia de 8 de maig es va acordar incoar l'expedient d'alteració jurídica de 
l'immoble de 1303 m²/sòl, ubicat al costat Sud de l'Institut d'Educació Secundària Bruguers, per 
a la seva desafectació del domini públic. 
 
2.- Per part del tinent d'alcalde de l'àmbit de Governació, Via Pública, Urbanisme, Medi 
Ambient i Sostenibilitat es va elaborar la memòria sobre la conveniència i oportunitat per 
acordar la desafectació d'un terreny ubicat al costat Sud de l'IES Bruguers. 
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3.- Aquest expedient s'ha sotmès a informació pública durant vint dies mitjançant anunci al 
Butlletí Oficial de la Província de 2 de juliol de 2014 i al tauler d'anuncis de l'Ajuntament, sense 
que s'hagin produït al· legacions. 
 
4.- Per part de la Secretaria General s'ha emès informe en el que s'estableix que l'òrgan 
competent per a prendre l'acord de desafectació d'un bé de domini públic és el Ple de 
l'Ajuntament, amb la majoria absoluta del nombre legal de membres. 
 
Per tot això, el tinent d'alcalde de l'Àmbit de Governació, Via Pública, Urbanisme, Medi 
Ambient i Sostenibilitat sotmet a l'aprovació de la Comissió Informativa de l'Àmbit de 
Governació, Via Pública, Urbanisme, Medi Ambient i Sostenibilitat, la proposta d'acord que tot 
seguit es transcriu:  
 
Alterar, un cop tramitat i sotmès a informació pública l'expedient establert a l'article 20 del 
Decret 336/1988, de 17 d'octubre, Reglament de Patrimoni dels ens locals, la qualificació 
jurídica de la següent finca:  

 
“URBANA: Porció de terreny ubicat al terme municipal de forma sensiblement 
rectangular de mil tres-cents tres metres quadrats (1.303 m²), llinda: Nord amb la 
Generalitat de Catalunya, Institut d'Educació Secundària Bruguers; Sud, amb part de 
la Plaça Catalunya, part amb l'Ajuntament de Gavà; Est amb l'Ajuntament de Gavà, 
terreny destinat a Mercat municipal, i Oest: amb carrer Jaume I” 

 
Consta inscrita al Registre de la Propietat de Gavà, Inscripció 1ª, tom 1373, llibre 979, foli 220, 
finca 36016, desafectant-la del domini públic i qualificant-la com a bé patrimonial. 
 

9 – 2ª MODIFICACIÓ PUNTUAL ORDENANCES REGULADORES D EL PLA 
PARCIAL DEL SECTOR PLA DE PONENT (Articles 42, 43 i 44) 
 
La Comissió Territorial d'Urbanisme de Barcelona en sessió celebrada el 25 de maig de 2006 va 
aprovar definitivament el Pla Parcial del sector Pla de Ponent. 
 
El Capítol V de les ordenances reguladores del Pla Parcial regulen les zones, que són aquella 
part del sòl en la que es poden exercir els drets urbanístics relatius a les possibilitats 
edificatòries que permet el Pla, en diferents tipus d’usos, intensitats, tipologies i paràmetres 
d’edificació.  
 
La Comissió Territorial d'Urbanisme de Barcelona, en sessió de 16 de desembre de 2010, va 
aprovar el text refós de la modificació puntual de les ordenances reguladores del Pla parcial del 
sector Pla de Ponent, article 19bis, 42, 43, 44, 45, 52, 56 i 59, per aquells aspectes d’aquests 
articles que fan referència a l’alçada màxima reguladora. 
 
L’accentuada topografia de la zona, fa que entre una façana i l’altra d’un mateix edifici es 
produeix un desnivell, en molts casos, de més d’una planta. Fet que fa que un local comercial 
amb accés des de planta baixa per una façana, per l’altra es trobi en situació de planta soterrani.  
 
Els usos en planta soterrani que es van regular són: aparcament, trasters i magatzems de les 
activitats de planta baixa, que d’acord a l’esmentat, hi ha locals que no tindrien possibilitat de 
ser utilitzats com a tal per la seva situació en soterrani total o parcial. 
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Per donar compliment a aquest acord, els Serveis Tècnics Municipals, han redactat la “2ª 
Modificació puntual de les Ordenances del Pla Parcial del sector Pla de Ponent” (Articles 42, 43 
i 44). 
 
Aquesta modificació, aprovada inicialment per la Junta de Govern de 28 de març de 2014, ha 
estat sotmesa a informació pública, per termini d'un mes, mitjançant anunci al diari “El Punt 
Avui” de 10 d'abril de 2014, al Butlletí Oficial de la Província de 22 d'abril de 2014, al tauler 
d'anuncis i a la web municipal, sense que s'hagi formulat cap al·legació. 
 
La competència per a la seva aprovació provisional correspon al Ple de l'Ajuntament, amb el 
quòrum de majoria absoluta del nombre legal de membres, d'acord amb els articles 52-2-C) i 
114-3-K) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, text refós de la Llei municipal de règim 
local de Catalunya. 
 
Per tot això, el tinent d'alcalde de l'Àmbit de Governació, Via Pública, Urbanisme, Medi 
Ambient i Sostenibilitat sotmet a l'aprovació de la de la Comissió Informativa de l'Àmbit de 
Governació, Via Pública, Urbanisme, Medi Ambient i Sostenibilitat, la proposta d'acord que tot 
seguit es transcriu:  
 
Primer .- Aprovar provisionalment la “2ª Modificació puntual Ordenances Reguladores del 
Pla Parcial del sector Pla de Ponent (Articles 42, 43 i 44)”, promoguda per l'Ajuntament de 
Gavà. 
  
Segon.- Remetre-la a la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’àmbit metropolità de Barcelona 
(Av. Josep Tarradellas, 2-6, 08029 Barcelona), als efectes de la seva aprovació definitiva. 
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 3 CiU, 2 ICV-EUiA i  1 C’s), 
dos (2) en contra (ERC-EV-IxG) i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de l’exposició del punt que va dur a terme el sr. José Obispo, tinent 
d’alcalde, intervingué el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de 
Ciutadans, per dir que si bé en el seu dia van votar en contra en l’aprovació del Pla 
de Ponent, com ara es tractava de desenvolupar-ho, entenien que aquesta 
modificació puntual ajudaria a que aquest nou barri pugui tenir un teixit comercial 
raonable i, per aquest motiu, votarien a favor. 
 
 
Tot seguit, va prendre la paraula el sr. Andreu Pérez, regidor d’ERC-EV-IxG, per 
expressar que s’estava front a un desgavell històric com era el Pla de Ponent. I que 
sempre que es portava al Ple era per parlar de modificacions de pastilles, augmentar 
el deute econòmic o, com en aquest cas, sostenir un desgavell tècnic que s’havia 
vist a última hora. A més, considerava que l’actual planificació del Pla de Ponent 
l’únic que comportarà serà una segregació social i econòmica. Per acabar, va dir 
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que seguint la línia històrica d’únic partit contrari al Pla de Ponent votarien en 
contra.  

 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va dir que, en primer lloc, hi havia una 
pregunta pendent de contestar de la passada sessió ordinària que havia formulat el Sr. Gabriel 
Martorell, regidor del grup municipal de CiU, relativa a les actuacions de l’ajuntament respecte 
de l’aeroport de Barcelona. Així mateix, va posar en coneixement que la resposta havia estat 
lliurada tant a la formació política de CiU, com a la resta de grups que ho havien sol·licitat, 
donant-la per reproduïda en el Ple i lliurant una còpia de la mateixa al secretari de la corporació 
per tal que fos incorporada a l’acta. 
 
Tot seguit, el sr. Víctor Carnero, tinent d’alcalde va prendre la paraula per respondre el següent: 
“En primer lloc, voldria informar que en els aspectes relacionats amb l’Aeroport de Barcelona, 
es manté establert un canal d’informació exclusiu pels ciutadans i en especial per a les 
associacions de veïns que tenen representativitat en el barri de Gavà Mar, com és la Associació 
de Veïns Platja de Gavà (AVPG). Generalment aquesta informació, es canalitza a través de 
l’Oficina de Seguiment de l’Aeroport de Barcelona (OMSA), en múltiples formats per donar 
trasllat de tot allò que pot ser útil en la convivència amb la infrastructura (configuracions, obres, 
seguiment de trajectòries, impactes acústics, etc.), així com qüestions de projecció a llarg 
termini que poden preocupar a la ciutat. I prova d’això, es que moltes de les qüestions que 
vostès ens plantegen, ja s’han respòs al representant de la mateixa associació, en vàries 
ocasions. En qualsevol cas, i per transferir la informació que se’ns demana per part del seu grup, 
passem a donar-li resposta a aquestes inquietuds. Com en moltes ocasions, s’ha presentat en el 
marc del Grup de Treball Tècnic de Soroll (GTTR) la petició que ens va fer arribar l’AVPG al 
registre general de l’Ajuntament, però tal i com vam traslladar al president d’aquesta associació, 
els membres del GTTR no la van acceptar atès que havia de ser presentada per registre pel seu 
signant. Tot i així, i per atendre la petició dels nostres veïns, vam traslladar aquesta 
documentació als seus remitents: a la Directora General de Qualitat i Avaluació Ambiental i 
Medi Natural i al Director General d’Aviació Civil, per que fos analitzada i considerada per ells, 
que són l’organisme competent. Insisteixo però, que abans i després de cada sessió del GTTR 
s’informa a les dues associacions de veïns i se les escolta, per tal de poder plantejar els aspectes 
que es considerin més rellevants per als ciutadans de Gavà. Si bé és cert, que en relació a les 
actes i la documentació adjunta de les sessions del GTTR i de la CSAAB, al ser propietat de 
tercers, es va qüestionar la seva transferència al coordinador de la sessió. AENA al considerar 
que és informació de debat tècnic no definitiva, i que pot generar confusió veu millor publicar a 
la pàgina web d’AENA tota la informació ambiental necessària per als ciutadans. En relació a la 
proposta d’Heliport dins l’aeroport de Barcelona, l’Ajuntament de Gavà en el seu moment, de la 
mateixa manera que va informar a les associacions de veïns del barri de Gavà Mar la publicació 
del projecte, va presentar en temps i forma al·legacions i una d’elles era justament realitzant la 
petició de que es fes un Estudi d’Impacte Ambiental exhaustiu. Pel que fa a l’ús de la pista 
transversal, ha estat àmpliament debatut en els darrers anys en el marc del GTTR, atès que és la 
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pista que desfoga l’impacte acústic sobre la població i per tant interessa a totes les parts 
mantenir-la en funcionament, sempre i quan no interfereixi en la capacitat i la seguretat. És el 
gestor de la infraestructura aeroportuària i el Ministeri de Foment qui disposen de totes les 
dades i el coneixement de gestió aeroportuària. Si ambdues entitats no veuen sortida a les 
propostes que des de l’àmbit local realitzem, incloses les dels nostres veïns, al entendre que 
aquests organismes tenen la informació necessària, el coneixement i la competència, hem de 
seguir treballant per altres alternatives que minimitzin l’impacte acústic de la nostra ciutat i molt 
especialment de la zona més afectada, per la seva proximitat a una de les capçaleres. Cal tenir 
en compte però, que en les ocasions que s’ha plantejat la possibilitat d’estudiar alternatives a les 
configuracions pactades per consens territorial, s’ha obert el debat a altres configuracions més 
lesives per a la nostra ciutat. 
 
A continuació es va procedir a contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit 
presentat amb més de vint-i-quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents 
regidors o grups amb municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les 
interpel·lacions formulades i de les corresponents respostes. 
 
El primer Grup municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular 
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el del PP.  
 
Efectivament, la regidora d'aquest grup, sra. Mónica Parés, atès --va dir-- que el passat dia 19 de 
setembre el Parlament de Catalunya va aprovar la Llei de Consultes, va formular un prec en el 
sentit de que l’equip el Govern Municipal no participi en el procés de la consulta aprovat per la 
Llei del Parlament de 19 de setembre des del moment de la seva publicació i la interposició del 
Recurs d’Inconstitucionalitat així com en cap acte previst per la Generalitat de Catalunya i/o 
altres organismes o entitats per a la celebració de la mateixa, ni en la cessió de les dades del 
padró, ni la col·locació d’urnes atesa la seva obligació de complir amb la legalitat i treballar per 
la igualtat, solidaritat i concòrdia entre els ciutadans de Gavà. 
 
El seu prec --va respondre el sr. Víctor Carnero, tinent d’alcalde-- parteix d'un seguit de 
premisses que ni jurídicament, ni institucionalment, ni políticament podem tenir-se en compte. 
La Llei de Consultes no està encara publicada i cap consulta està oficialment convocada. Per 
tant, jo sí que li vull dir dues premisses plenament vàlides a hores d'ara: Per una banda, el 
govern municipal està clarament a favor del dret a decidir i així ho hem expressat reiteradament, 
i especialment l'alcaldessa, d’altra banda, en cap cas no cometrem, òbviament, cap il· legalitat. 
 
 
En una pregunta, aquest cop a càrrec del sr. José-Antonio Sáez, regidor del PP, va exposar que a 
principios del mes de agosto, la ciudad de Gavà despertó con grandes pintadas en multitud de 
fachadas privadas con ataques y comentarios reivindicativos. Estas pintadas seguían todas la 
misma estética, colores y estaban firmadas por “Arran”.  A día de hoy, muchas de ellas aún no 
han sido tapadas y durante todo el mes de agosto y septiembre han formado parte de nuestro 
entorno. Per tot l’anterior, va acabar preguntant: ¿ Cuáles han sido los motivos por los que no 
han sido limpiadas las pintadas que la agrupación “Arran” realizó en diversas fachadas de la 
ciudad durante los primeros días de agosto?  ¿ Cuáles han sido las sanciones impuestas a la 
citada agrupación por sus pintadas y cuál la cantidad recaudada, en base a las normativas 
existentes para el incivismo? Se piensa en negarles la utilización de espacios públicos o bienes 
públicos como sanción por su falta de civismo, actuando contundentemente contra este 
problema que se extiende por la ciudad? ¿Tiene previsto el Gobierno Municipal llevar a cabo 
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alguna campaña de civismo en la ciudad para evitar que tanto colectivos como personas sigan 
maltratando y ensuciando las calles de la ciudad? 
 
En relació a l’anterior pregunta el sr. José Obispo, tinent d’alcalde, va dir que totes les pintades 
efectuades durant l'episodi al que es refereix i situades en façanes d'edificis públics van poder 
ser eliminades als pocs dies, però no ha estat possible actuar sobre la resta en haver estat 
realitzades en façanes particulars. L'Ajuntament de Gavà no pot denunciar a una persona 
jurídica per unes pintades aparegudes en l'espai públic, ja que és necessari determinar, 
prèviament, l'autoria de les persones que han executat les esmentades pintades i el 
reconeixement de la responsabilitat i grau de vinculació amb aquesta entitat. En el mes d'abril la 
policia local va identificar i va imputar per faltes a dues persones amb plantilles i materials 
d’ARRAN i es van iniciar diligències penals que, en l'actualitat, es troben en curs i a les quals 
se'ls reclamaran danys a béns municipals, segons la valoració de la seva restitució. Aquesta 
passada nit els agents de la policia local, novament, han identificat i denunciat 
administrativament a dues persones, residents al barri del Centre, que prèviament havien 
abandonat els materials utilitzats per enganxar cartells i en possessió de rètols i adhesius amb el 
logo “Desobeïm”, que han anat actuant a la zona Centro de la ciutat, sobre parets i mobiliari 
urbà, com per exemple: caixes de registre elèctric, fanals, senyals de tràfic, etc. L'Ajuntament de 
Gavà promou i executa periòdicament campanyes de civisme a la ciutat amb resultats positius i 
evidents, excepte algunes actuacions puntuals com la qual ens ocupa. 
 
 
En una segona pregunta, la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP, va posar com 
a antecedents que durant la temporada d’estiu, s’incrementa el nombre de venedors ambulants 
per la platja de Gavà i enguany, també hem vist que altres venedors també empraven l’avinguda 
del Mar però aquest cop amb productes agrícoles no sempre producte propi ni collita de Gavà. 
Per tot l’exposat va preguntar: Quines han estat les actuacions dutes a terme per tal d’evitar la 
venda ambulant a la platja i la venda de productes agrícoles per persones que no acreditaven si 
eren pagesos i altres vegades, amb productes no conreats a Gavà? Quins han estat els productes 
recaptats i el destí dels mateixos? Quines han estat les sancions imposades i la quantia 
recaptada? Quina ha estat la col· laboració de la Policia Local amb la Policia Nacional per tal 
d’exercir un major control de la regularitat administrativa de les persones dedicades a la venda 
ambulant? Quines campanyes té previst realitzar el Govern Municipal per evitat aquests tipus de 
venda? 
 
El sr. José Obispo, tinent d’alcalde, contestà que durant la temporada de platja que compren des 
de el 7 de juny al 7 de setembre, la policia municipal ha realitzat un total de 19 actuacions 
policials relacionades amb infraccions de policia administrativa (venda ambulant de llaunes i 
altres objectes). Aquestes actuacions han estat realitzades només per la Policia Municipal i els 
Mossos d’Esquadra. El material intervingut ha estat destruït, tal i com preveu les normes 
administratives. Respecte a la venda de productes agrícoles a la Avinguda del Mar, aquestes ha 
estat realitzades pels mateixos pagesos de Gavà. 
 
 
Seguidament va intervenir el sr. Sergio Engli, regidor del grup municipal del PP, per fer-se 
ressò de que el grup municipal al que representava havia pogut saber pels mitjans de 
comunicació interns de la existència d’una reclamació per part d’un treballador d’aquesta casa 
que els hi havia cridat l’atenció, com era la sol·licitud d’informació que havia realitzat un 
treballador sobre la existència o no d’uns punts que donava la gasolinera de la Sentiu on fins fa 
poc tots els vehicles de l’Ajuntament i empreses públiques havien de emplenar els seus dipòsits; 
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aquests punts, obtinguts per consum de combustible, eren bescanviables per productes regal. El 
treballador demanava informació sobre l’existència o no d’aquest sistema, qui acumulava els 
punts i qui se’n ocupava dels suposats regals. Es per tot l’exposat, que va preguntar: Existia 
aquest sistema d’acumulació de punts per consum de benzina? Si existia, solament eren 
intercanviables per regals o també per diners a canviar per benzina gratuïta? Qui feia el canvi 
dels regals? Per quins productes finalment es van canviar? On queda constància documental? 
 
Pel que feia a aquesta pregunta la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, va voler deixar palès 
que mai ha existit un sistema d'acumulació de punts per consum de benzina bescanviables per 
productes regal, sinó bescanviables en litres de benzina per vehicles municipals. En aquest 
sentit, el canvi de punts en benzina per vehicles municipals ha estat d'uns 25 € anuals 
aproximadament. 
 
 
La darrera pregunta del PP també la va formular el sr. Sergio Engli, qui va assenyalar que entre 
els molts problemes que té la ciutat de Gavà, molts dels quals estan apareixent o apareixeran en 
aquesta sessió de control al Govern, un dels que més ens han comentat els veïns del Barri del 
Centre és la problemàtica que s’està produint a la part baixa de la rambla (Rambla Joaquim 
Vayreda), c/ Salamanca i Plaça Pablo Neruda, on ciutadans/es amb una manca important de 
civisme formen cada nit un important xivarri de crits, baralles, borratxeres, trencament de 
vidres... aquests incívics no només molesten als veïns que intenten dormir, si no que deixen 
brutícia por tot arreu, vidres trencats (ja ha hagut com a mínim un accident amb un nen produït 
per aquest tema) i deixant una imatge de la ciutat que no es correspon amb aquella que a tots ens 
agradaria. Per tot l’exposat va preguntar: Quines han estat les actuacions dutes a terme per tal 
d’evitar les accions abans esmentades? En cas d’haver-ne aplicat, es plantegen incrementar dites 
accions en la seva freqüència per millorar la vida dels ciutadans del barri? 
 
La policia municipal --respongué el sr. José Obipso-- té entre les seves taques programades el 
vetllar pel civisme en tota la ciutat. En aquest tema concret, es realitzen controls periòdics en els 
tres torns per evitar l’incivisme d’aquestes persones en els llocs esmentats. De fet, s’ha eradicat 
un focus important de molèsties a l’edifici de Crta. Sta. Creu de Calafell nº. 10 realitzant una 
intervenció integral de tots els serveis municipals (sanitat, policia, Presec, etc.) amb agraïments 
per part dels veïns. Respecte a la Plaça Pablo Neruda, Rambla Vayreda, carrer Salamanca i 
Moreres, es realitzen controls constantment sobre aquestes persones, les quals no desitgen 
voluntàriament rebre atenció dels serveis socials municipals. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el del Grup municipal de CiU on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Gabriel Martorell, regidor de l’esmentada formació 
política, va manifestar que el seu Grup Municipal ha recollit, i no el primer cop, els neguits de la 
gent més jove de la ciutat així com també dels seus pares i avis i que havien transmès a l’equip 
de govern per a la seva solució malgrat no haver rebut contundentment cap resposta. Es tractava 
de la pregunta que tota aquesta gent es fa de “com és que no hi ha serveis públics als parcs 
municipals com ara el de la Torre Lluc, Les Bòbiles o El Mil·leni?” Per aquests motius va 
pregar a l’equip de govern que realitzi les obres i actuacions necessàries per tal d’evitar que els 
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nostres ciutadans hagin d’acabar d’haver d’entrar a bars o restaurants i demanar una consumició 
per la única raó de poder accedir a un lavabo. 
 
El sr. José Obispo, tinent d’alcalde, va adreçar-se al sr Martorell per dir-li que per contestar a la 
seva pregunta s’havien de fer dues diferenciacions: Per una banda, als parcs públics on hi ha 
restauració com la Torre Lluch els lavabos del bar-restaurant i del Museu són de lliure accés a 
tota la ciutadania en els seus horaris d’obertura habitual. Per altra banda, pel que fa  al parc del 
Mil·leni (Bòbiles), tal i com succeeix en tots el parcs d’ aquests tipus de l’àmbit metropolità, no 
acostumen a existir aquestes tipus d’instal· lacions. 
 
 
Intervingué de nou el sr. Gabriel Martorell per expressar que la formació política que 
representava ha demanat en diferents ocasions a l’equip de govern el Pla Municipal d’Habitatge 
de la nostra ciutat malgrat no era disponible fins a la data. Ara però ens hem assabentat que 
aquest pla és finalment una realitat. És per aquests motius que va pregar a  l’equip de govern 
que els hi fes saber i coneixedor del mateix. 
 
El sr. José Obispo, tinent d’alcalde, va respondre que pel contingut del prec creia que es referia 
al Pla Social de l’Habitatge, pla que va presentar fa poc la sra. alcaldessa i que defineix les 
mesures que el govern municipal emprèn per donar suport a les famílies de la ciutat en el 
manteniment i accés a l’habitatge. Així mateix va recordar algunes de les mesures ja 
implementades: Ple octubre de 2012: modificació ordenances fiscals 2013 i incorporació Dació 
en pagament; JGL 22/2/2013: Adhesió al conveni marc per a la creació d’un fons Social 
d’Habitatges de lloguer; Desembre de 2013: Creació del Servei d’Informació pel Dret a 
l’Habitatge (SIDH) amb la Diputació de Barcelona; Ple Gener 2014:Declaració política en 
Suport a l’Habitatge com a dret social; JGL 24/1/2014: Elaboració de llistat d’habitatges 
propietat d’entitats financeres; Maig i Juny 2014: carta a entitats financeres recordant, d’acord 
amb la Llei del dret a l’Habitatge, la funció social que ha d’acomplir l’habitatge i convidant a 
aportar al fons social d’habitatges de lloguer els habitatges buits  de que disposin a la ciutat;  
Juny 2014 Modificació ordenança fiscal de serveis urbanístics per a crear la taxa corresponent a 
la inspecció d’habitatges buits permanentment desocupats;  Es té previs properament la creació 
de la Taula Local Social pel Dret a l’habitatge; Es té previst una nova modificació de 
l’ordenança de plusvàlues per adaptar la Dació en pagament a la normativa actual. 
 
 
Tot seguit va intervenir el sr. Antoni Rafanell, regidor del grup municipal de CiU, per dir que ha 
finalitzat la temporada d’estiu i per tant d’ús majoritari a les platges de la ciutat malgrat el bon 
temps i la calor encara permeten i criden al seu ús. És per aquests motius que va preguntar: Si es 
manté aquest bon temps i temperatures elevades, fins quan tenen previst mantenir les actuacions 
pertinents per tal de disposar de les platges netes i segures? 
 
Pel que feia a aquesta pregunta el sr. Obispo informà que l’ juntament de Gavà manté en les 
millors condicions possibles de seguretat i d’ utilització les nostres platges durant tot l’any. El 
que succeeix es que durant els mesos que coincideixen amb l’època d’estiu, els esforços i 
mitjans que hi destinem són molt superiors ja que l’afluència d’ usuaris es també, lògicament, 
molt més gran. Malgrat això, com vostè comprendrà,  al mes de març-abril quan  es planifica la 
temporada següent (aquesta del 7 de Juny al 7 de setembre) és impossible encertar amb un 
marge de pocs dies, si el bon temps s’avançarà o es retardarà una mica. 
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De nou prengué la paraula el sr. Rafanell, regidor de CiU, per dir que havien estat coneixedors 
de l’incident aeri del passat dia 5 de setembre de 2014 i per aquests motius va preguntar: Coneix 
el govern municipal que a l’iniciar el passat dia 5 de setembre la maniobra d’enlairament per la 
capçalera 25L de la 3a pista (07R/25L), el vol UN932 amb destinació Yaketerimburg (Rússia) 
va col·lisionar amb una au que va inutilitzar, amb una gran soroll d’explosions i grans 
flamarades, el motor dret del boing 767 de la companyia russa “Transaero”? Coneix el govern 
municipal que, com a conseqüència del citat incident el vol UN932 i el centre de control aeri 
(ATC) de l’Aeroport de Barcelona – El Prat van haver d’invocar els procediments d’emergència 
assenyalats al respecte per la normativa en vigor, i que el citat avió ha haver de sobrevolar 
durant una hora i amb un motor fora de servei el front marítim del litoral barceloní, deixant anar 
al mar la quasi totalitat del combustible disponible per a un vol de més de 4000 KM per realitzar 
a continuació, un aterratge d’emergència al nomenat aeroport? És conscient el govern municipal 
que, podent utilitzar en els enlairaments en Configuració Oest la Capçalera 20 de la pista 
transversal (02/20) que projecta íntegrament les seves operacions a sobre del mar, es prefereix 
fer servir la Capçalera 07L de la 3a pista (07R/25L) que sobrevola els humidals en els que 
habita una important varietat d’aus i fauna, amb el risc d’accident que d’això se’n deriva? És 
conscient l’equip de govern que la citada operatòria, a més de vulnerar el que s’estableix en la 
Declaració d’Impacte Ambiental del projecte d’ampliació de l’Aeroport de Barcelona pel que es 
refereix a la obligació d’utilitzar les rutes i operacions que minimitzen l’impacte acústic sobre la 
població, incrementa de manera gratuïta el risc de que els veïns de Gavà Mar es vegin 
involucrats en el cas que es produeixi un accident? 
 
En relació al vol de la companyia russa Transaero que ens indiquen, --va respondre la sra. 
Apolonia Herrera-- informar-li que aquest consistori va ser coneixedor d’aquesta atípica 
operativa provocada per un incident en l’aeronau. Un cop coneguda la incidència, els serveis 
municipals van contactar amb AENA per tal d’obtenir major informació, per tal de poder 
informar adequadament als diversos veïns que van realitzar la consulta. Un aeroport amb prop 
de 300.000 operacions l’any, com comprendrà, té moltes operacions puntuals que causen 
incidents com aquest i/o d’altres, i durant els quals s’activen els protocols corresponents per tal 
de donar solució a cadascun d’ells. Val a dir, però, per aquest cas en concret, que el pilot de 
l’aeronau, al no declarar cap estat d’emergència en vol, no va activar els protocols habituals, de 
manera que no es van posar en marxa fins que el propi aeroport no va fer la notificació 
corresponent un cop havia aterrat. Per aquest motiu, des del Centre de Coordinació Operativa de 
Catalunya s’està a l’espera de l’informe corresponent. Pel que fa a l’ús de la pista transversal, 
com ja se’ls ha informat en d’altres ocasions, ha estat àmpliament debatut els darrers anys en el 
marc del GTTR, atès que és la pista que desfoga l’impacte acústic sobre la població i per tant 
interessa a totes les parts mantenir-la en funcionament, sempre i quan no interfereixi en la 
capacitat i la seguretat. És el gestor de la infrastructura aeroportuària i el Ministeri de Foment 
qui disposen de totes les dades i el coneixement de gestió aeroportuària. Si ambdues entitats no 
veuen sortida a les propostes que des de l’àmbit local realitzem, incloses les dels nostres veïns, 
al entendre que aquests organismes tenen la informació necessària, el coneixement i la 
competència, hem de seguir treballant per altres alternatives que minimitzin l’impacte acústic de 
la nostra ciutat i molt especialment de la zona més afectada, per la seva proximitat a una de les 
capçaleres. Cal tenir en compte, en tot cas, que en les ocasions que s’ha plantejat la possibilitat 
d’estudiar alternatives a les configuracions pactades per consens territorial, s’ha obert el debat a 
altres configuracions més lesives per a la nostra ciutat. La responsabilitat que el nostre Equip de 
Govern segueix tenint en relació a l’impacte aeroportuari de l’Aeroport de Barcelona sobre la 
nostra ciutat, ens exigeix treballar dia a dia en la minimització d’aquest impacte, actual i futur, 
tot tenint en consideració el creixement d’aquesta infrastructura vital pel desenvolupament 
econòmic de Catalunya. Aquest és el nostre plantejament ferm en el que treballem sense 
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desorientar-nos amb les rutines i consideracions del dia a dia que avui ens plantegen. Finalment 
sr. Rafanell, convido el seu grup municipal a reflexionar respecte de les qüestions que 
darrerament se’ns plantegen en relació de l’Aeroport de Barcelona, ja que un major grau de 
responsabilitat ens portaria a debatre sobre aspectes molt més rellevants en el futur d’aquesta 
gran infrastructura que tenim com a veïna, i no només a recórrer a qüestions que ja han vist 
resposta pels procediments habituals d’informació amb els ciutadans o fins i tot que ja han estat 
consultades per vostès mateixos en altres sessions d’aquest mateix Ple. 
 
 
La darrera intervenció del representant de CiU va consistir en una pregunta, a la part expositiva 
de la qual el sr. Martorell exposava que a sorpresa seva, havien pogut constatar que el govern 
municipal amb l’alcaldessa al seu capdavant, han estat realitzant una campanya d’imatge durant 
uns quants mesos mentre l’import dels cost i per tant, cobriment d’aquesta actuació, ha estat 
aprovat segons acta 14/2014 de la sessió de 22/07/2014 de la Junta de Govern de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona. És per aquests motius que va preguntar: Qui s’ha fet càrrec del 
pagament de tota la infrastructura respectiva? Quin cost ha suposat finalment? Com és que 
aquest es demana al mes de juliol, mitjançant un Pla d’Inversions de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona i aprovat per aquest a data de 8 de maig de 2012? 
 
Sr. Martorell, --va respondre el sr. Obispo-- per començar, deixi'm dir-li que en primera 
instància la seva pregunta m'ha costat d'entendre, perquè parla d'una “campanya” però no 
especifica ben bé quina es. No estem parlant de campanyes d'imatge, sinó de Junts Fem Barri, 
un procés participatiu que vol consultar a la ciutadania quins projectes de millora d'espai públic 
es duran a terme a Gavà els propers mesos. Es tracta d'escoltar i legitimar, i també de posar 
urnes: vint punts de votació a més de la web habilitada expressament per aquest procés. 
Consulta, urnes, votació, legitimitat: són conceptes que segur que li són familiars. I un altre 
concepte fonamental: fer les coses junts, per això el nom de “Junts Fem Barri”. Tal com 
l'alcaldessa ha expressat reiteradament, aquesta és la clau del procés: participar per construir 
junts Gavà. Un procés que vostè, sorprenentment, sembla voler qüestionar. Deu ser per això que 
vostè fa referència a l'aprovació per part de l'Àrea Metropolitana: això és, com sap, la mera 
formalització de la dotació de les inversions. Unes inversions i un procés que, com és natural, 
nosaltres hem acordat amb l'Àrea Metropolitana i que aquesta inversió de cinc-cent mil euros 
(500.000€) es destinará en la seva totalitat a les millores dels barris. Finalment, pel que fa als 
costos, he de dir-li que el plantejament, la definició, la creació de l'aplicatiu informàtic i la 
majoria d'aspectes del procés, s'han fet amb els recursos i el personal propi de la casa. L'únic 
cost afegit ha estat la producció d'alguns materials per fer la lògica i necessària difusió del 
procés: aquest cost ha estat d'un total de quatre mil set-cents euros (4.700 €). Sr. Martorell, li dic 
de debó, no vulgui posar en dubte un procés com aquest, perquè em temo que entrarà en certes 
contradiccions amb la voluntat d'obrir la participació a la ciutadania, en aquest cas la de Gavà 
per un tema tant important com la millora de l'espai públic. 
 
 
Un cop el torn del grup municipal CiU va finalitzar, va començar el corresponent al grup 
d’ERC-EV-IxG. 
 
En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Jordi Calatayud, va recordar --com a 
antecedents-- que en el marc de la discussió dels pressupostos municipals per al 2014, el nostre 
grup municipal va plantejar la necessitat d'incorporar una partida per estudiar la necessitat a 
Gavà d’un menjador social i en cas que fos necessari, posar-lo en marxa. La filosofia general 
d’aquesta proposta va ser acceptada pel govern municipal i, a més, coincidint amb aquesta 
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proposta, alcaldia va enviar als grups municipals una carta en què s’anunciava la creació d’una 
comissió executiva de la Plataforma Gavà Solidaria en què hi participarien els diversos grups 
municipals. D'igual manera, també en una Junta de Portaveus, es van comentar les línies 
generals a seguir. Al Ple del 19 de desembre de 2013 ja vam presentar una proposta en aquest 
sentit, i l'equip de govern es va comprometre que per inicis d'any convocaria una reunió a més 
d'elaborar un estudi sobre el futur menjador social. Al Ple del passat 29 de maig vam reiterar la 
proposta, i se’ns va informar que s’acabaria de fer l’estudi i la seva presentació un cop passat 
l’estiu. Ara que ja ha passat l’estiu, va formular el següent prec: Instem el govern local a 
presentar a tots els grups municipals l’estudi sobre la necessitat d’un menjador social a Gavà, 
amb indicació de les entitats assistencials consultades que han subministrat dades per a la seva 
elaboració, així com les fonts d’informació que s’han utilitzat per a l’estudi.   
 
Tal i com ja vam manifestar en aquest ple --respongué el sr. Víctor Carnero-- reiterar el 
compromís del govern de donar còpia de l’informe als grups municipals. A data d’avui està 
enllestint-se i properament se’ls farà arribar còpia del mateix. 
 
 
En un nou prec, també a càrrec del regidor d’ERC-EV-IxG, sr. Calatayud, es va fer ressò que el 
29 de juliol de 2014, el «perfil del contractant» de l’Ajuntament de Gavà publicava l’acord 
d’adjudicació de la concessió administrativa de l’ús privatiu dels corresponents espais de 
domini públic per a la col·locació, manteniment i explotació de contenidors per a roba usada, 
calçat i tèxtil de la llar d’origen domiciliari a Gavà. Aquesta concessió va ser adjudicada a 
l’empresa Servicios Ecológicos Recuperalia SL. Aquesta empresa és un negoci amb ànim de 
lucre, que no té cap prioritat quant a contractació de personal en situació de risc o exclusió 
social, domiciliat a Numancia de la Sagra, Toledo, que està al darrere d’associacions que 
presumptament defensen les dones maltractades («Asociación Contra la Violencia de Género», 
ACVIG) o el medi ambient («Jóvenes Unidos por el Desarrollo Medioambiental»), però que en 
realitat tenen, com a únics socis, els empresaris i directius de l’empresa, tal com diversos 
treballs de periodisme d’investigació han posat en evidència. Es dóna la circumstància, a més, 
que en el camp de la recollida de roba i tèxtils usats, a la comarca existeixen iniciatives de caire 
social, que tenen com a objectiu principal no el lucre, sinó la inserció laboral de persones en risc 
i/o exclusió social. Entre aquestes iniciatives podem esmentar, per exemple, Recibaix, de 
Cornellà de Llobregat, Solidança, de Sant Joan Despí, o la Fundació Engrunes, de Montcada i 
Reixac. Creiem que el govern municipal ha fet mal fet d’atorgar l’esmentada concessió 
administrativa a una empresa amb ànim de lucre que no realitza cap funció social d’inserció 
laboral, i que a més té una mala praxi empresarial que no hauria de ser acceptada per un 
Ajuntament de caire progressista i amb vocació social, i més existint a la comarca o a l’entorn 
més proper empreses o fundacions que, prestant els mateixos serveis, sí que tenen un 
compromís social clar. Per aquest motiu va formular el següent prec: Que es deixi sense efecte 
la concessió administrativa esmentada als antecedents, i es torni a convocar el concurs o 
licitació, introduint en el plec de condicions una clàusula social que tingui en compte, i puntuï 
amb suficient ponderació, la tasca d’inserció laboral de les empreses candidates. 
 
En relació a aquest prec el sr. Obispo, tinent d’alcalde, va dir que l'Ajuntament de Gavà va 
formalitzar, en data 1 de juny de 2010, un conveni de col·laboració, a titulo gratuït, amb les 
entitats RECIBAIX i ROBA AMIGA per a la instal· lació de contenidors per a la recollida de 
roba usada a l'espai públic, que ha mantingut la seva vigència fins al mes de juliol de 2014. Al 
novembre de 2013 es va rebre a l'Ajuntament de Gavà la petició d’una altra entitat per situar 
contenidors de recollida de roba usada a la ciutat de Gavà. Els serveis jurídics municipals, 
mitjançant informe de 15 de gener de 2014, van concloure que, d'acord amb la normativa legal 
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d'aplicació, quan la sol· licitud de la utilització de l'espai públic sigui de més d'un operador, s'ha 
de seguir un procediment contractual que garanteixi els principis d'objectivitat, publicitat i 
concurrència. És per això que la Junta de Govern Local, en sessió celebrada el dia 28 de març de 
2014, va aprovar l'expedient, mitjançant CONCURS, de la concessió administrativa de l'ús 
privatiu dels corresponents espais de domini públic per a la col·locació, manteniment i 
explotació de contenidors per a roba usada, calçat i tèxtil de la llar d'origen domiciliari al 
municipi de Gavà, així com iniciar el procediment de selecció del concessionari en la forma 
legal i reglamentàriament establerta. Cal destacar que els plecs de clàusules administratives 
particulars del concurs preveien una discriminació positiva, amb una puntuació suplementària 
per a les entitats que acreditessin una finalitat social. Els plecs administratius de la licitació van 
ser exposats al públic, i també als grups municipals, per un termini de trenta dies hàbils, per 
poder presentar reclamacions o al· legacions, no havent-se presentat cap al·legació. A la licitació 
es van presentar cinc entitats i finalment la Junta de Govern Local de l'Ajuntament de Gavà, en 
sessió celebrada el dia 18 de juliol de 2014, va acordar l'adjudicació a l'empresa Serveis 
Ecològics Recuperalia, S.L., amb subjecció a les condicions establertes en el plec de clàusules 
administratives particulars i el plec de prescripcions tècniques aprovats a aquest efecte, així com 
a l'oferta presentada, el que suposa uns ingressos a l’Ajuntament de Gavà de prop de divuit mil 
euros anuals que seran destinats a finalitats socials de la nostra ciutat. Cal destacar que durant 
els quatre anys anteriors l’entitat que va explotar els contenidors de roba usada no va realitzar 
cap aportació formal a la ciutat de Gavà. Aquesta entitat s’ha presentat a la licitació millorant el 
canon mínim establert però no ha resultat adjudicatària. 
 
 
Tot seguit, va prendre la paraula el sr. Andreu Pérez, regidor portaveu de la formació política 
d’ERC-EV-IxG, per dir que el pròxim 9 de novembre el poble català té una cita amb les urnes.  
La ciutadania ha estat convocada a un acte tan democràtic com el d’expressar la nostra opinió en 
una qüestió que ens afecta a tots, i que suscita el màxim interès ciutadà, com és la de la 
governança del nostre país. Com a força política de llarga tradició democràtica, volem facilitar 
la màxima participació. En aquest sentit, recordem la Declaració Política que aquest Ple 
municipal va aprovar el passat mes de març, i que en el seu punt segon manifestava textualment: 
“el compromís de l'Ajuntament de Gavà amb la Generalitat i el Parlament de Catalunya, 
representants legítims del poble català, perquè aquesta consulta sigui una realitat”. 
 
Per la qual cosa va formular el següent prec: Que, en coherència amb la declaració política 
aprovada el mes de març per aquest plenari, l’Ajuntament de Gavà: Mostri el suport a la 
convocatòria de la consulta del 9 de novembre de 2014, per decidir lliurement el futur de 
Catalunya dins l’exercici dels nostres drets democràtics, i es comprometi amb la realització de 
la mateixa, facilitant tots els recursos i les eines necessàries per fer-la possible, fent una crida a 
la participació; Doni ple suport al president i al govern de la Generalitat, al Parlament de 
Catalunya i als partits polítics que donen suport a la convocatòria i a la materialització de la 
consulta del 9 de novembre dins el marc legal que és la Llei 10/2014 de consultes populars no 
referendàries i participació ciutadana, aprovada pel Parlament de Catalunya, ja que respon a la 
voluntat majoritària del poble català i dels seus representants; Comuniqui aquest suport, en el 
període de 5 dies a comptar des d’aquesta sessió plenària, al president de la Generalitat de 
Catalunya i a la presidenta del Parlament de Catalunya i als grups parlamentaris. També a 
l’Associació de Municipis per la Independència (AMI), a l’Associació Catalana de Municipis 
(ACM) i a la Federació Catalana de Municipis (FCM) qui ho trametran de forma conjunta al 
president del Govern Espanyol, al president del Congrés dels Diputats, al secretari general de 
les Nacions Unides, al president del Parlament Europeu, al president del Consell de la UE i al 
president de la Comissió Europea. 
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Com ja vam contestar altres ocasions en aquest ple, --digué el sr. Carnero, tinent d’alcalde--
aquest equip de govern dona per fet que la consulta, com no pot ser d’una altra manera, 
s’ajustarà  plenament a la legalitat, i en aquest cas la col·laboració del Ajuntament serà aquella 
que legalment i institucionalment correspongui. Efectivament, el Ple Municipal de l’Ajuntament 
va aprovar el març de 2014, per una amplia majoria una declaració política en suport d’una 
consulta on el poble de Catalunya pugui decidir, de manera lliure i democràtica el seu futur 
col·lectiu. Ara bé, també s’expressava, però,  la necessitat que el Govern d’Espanya i la 
Generalitat cerquessin el diàleg i el pacte, per fer possible la consulta, amb la transparència 
acordada i en el marc de la legalitat. Com saben, però, aquest és un tema que es debatrà 
àmpliament a continuació en el Ple extraordinari, en el que de nou tots el grups municipals 
tindran l’oportunitat de tracta aquesta qüestió. 
 
 
De nou intervingué el sr. Andreu Pérez, regidor d’ERC-EV-IxG, aquest cop per formular una 
pregunta en la que atès --va dir-- que actualment hi ha vigents dues ordenances que estableixen 
regulacions contradictòries pel que fa a la circulació amb bicicleta per l’Illa de Vianants. Així, 
l'Ordenança Municipal de les Illes de Vianants, publicada al Butlletí Oficial de la Província 
núm. 129 de 31 de maig de 2006, en vigor des del dia 18 de juny de 2006, estableix, a l’article 
4.e), que «excepte si una senyal ho prohibeix expressament, es permetrà la circulació de 
bicicletes, patins i patinets per l’illa de vianants, si bé hauran de cedir la prioritat de pas als 
vianants i adaptar la seva velocitat a la passa d’una persona. Aquests vehicles hauran de 
circular, en cas d’estar senyalitzat, pel carril especialment reservat aquests efectes». D’altra 
banda, el Text refós de l’Ordenança municipal de Circulació de vianants i vehicles, publicada al 
Butlletí Oficial de la Província núm. 33, de 7 de febrer de 1966, en vigor des del 26 de febrer de 
1966, modificada segons es va publicar al Butlletí Oficial de la Província núm. 32, de 6 de 
febrer de 1999, en vigor des del 6 de febrer de 1999, modificada ulteriorment segons el que es 
va publicar al Butlletí Oficial de la Província núm. 274, de 15 de novembre de 2002, en vigor 
des del 3 de desembre de 2002, i finalment modificada d’acord amb el publicat al Butlletí 
Oficial de la Província, núm. 42, de 18 de febrer de 2004, en vigor des del 7 de març de 2004, 
estableix, a l’article 53.2, que «Queda expressament prohibida la circulació de bicicletes per 
l’interior de l’Illa de vianants, excepte per aquelles que siguin conduïdes per menors de 12 anys 
i adeqüin la seva velocitat a la normal d’un vianant». És evident doncs que hi ha una 
contradicció per a la circulació en bicicleta per l’Illa de Vianants per als majors de 12 anys, que 
en el cas de l’ordenança de l’Illa de Vianants es permet, mentre que en el cas de l’ordenança de 
Circulació de vianants i vehicles es prohibeix expressament. Creiem que aquesta contradicció 
legal –que ja vam fer notar amb motiu de la tramitació de la darrera versió de l’ordenança 
municipal de les illes de vianants, sense que se’ns fes cap cas– ha de ser resolta, ja que un dels 
principis rectors del regiment públic ha de ser la claredat, la manca d’arbitrarietat i la coherència 
de les regulacions vigents. Per tot això va efectuar el prec de que es modifiquin les ordenances 
municipals necessàries per tal que les disposicions relatives a la circulació de bicicletes per l’Illa 
de Vianants per a majors de 12 anys siguin concordants. 
 
Pel que feia aquesta pregunta el sr. Obispo, tinent d’alcalde, contestà que el precepte recollit a 
l’ordenança municipal de l’Illa de Vianants, vigent des de l’any 2006, en relació a autoritzar la 
circulació de bicicletes, garantint la prioritat als vianants, respon a la voluntat de l’equip de 
govern de potenciar una ciutat més sostenible amb l’ús de mitjans de transport que no 
contaminin. Els podem confirmar que no existeix contradicció legal amb l’Ordenança municipal 
de circulació de vianants i vehicles, vigent inicialment des de l’any 1996, ja que les ordenances 
municipals, a més del seu contingut normatiu, tenen o poden tenir disposicions transitòries i/o 
derogatòries. A l’ordenança municipal de l’Illa de Vianants hi ha una disposició derogatòria on 
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s’estableix que resten derogades “totes les altres normes, d’igual rang o inferior que s’oposin, 
contradiguin o resultin incompatibles amb les disposicions d’aquesta ordenança”. Per tant no 
existeix cap contradicció, ja que la norma posterior deroga l’anterior i el precepte al que vostè fa 
referència restaria derogat i sense aplicació. A més a més recentment s'ha reforçat la 
senyalització amb la col· locació de 20 senyals en diferents punts en la illa i la Rambla, avisant 
al ciclista que ha de donar prioritat al vianant. 
 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes d’ERC-EV-IxG, també el sr. Andreu Pérez va exposar --
com antecedents de la pregunta que desprès faria-- que el 21 de desembre de 2006, el nostre 
grup va presentar al Ple Municipal la proposta de crear, a Gavà, un mercat de productes de 
pagès que oferís regularment productes agrícoles de proximitat. En aquella ocasió, la proposta 
va ser denegada per l’equip de govern, justificant-ho en la poca receptivitat que aquesta idea 
suscitava entre els pagesos locals. Certament, els pagesos de Gavà poden comercialitzar els seus 
productes a diari, als barris de les seves cases respectives, cosa que els feia poc proclius a 
aquesta proposta. Ara bé, des del 2006 ençà, s’han produït una sèrie de canvis socials, 
econòmics i també productius, que aconsellen tornar a presentar la proposta, reorientada. Així, 
per exemple: Al Baix Llobregat, i en diversos municipis de l’entorn més proper, s’ha posat en 
pràctica aquesta iniciativa, amb el recolzament del Parc Agrari del Baix Llobregat, i amb un 
notable èxit de concurrència i acceptació per part de la ciutadania; Els pagesos de Gavà que 
venen els seus productes als barris, solen obrir els dies feiners als matins. Això deixa fora del 
seu abast multitud de persones joves, que treballen durant els horaris en què aquests pagesos 
ofereixen els seus productes. Per tant, un mercat de pagès que obrís en dissabte o diumenge al 
matí, permetria accedir a les persones que treballen els dies feiners a aquests productes de 
proximitat; Tant des del Parc Agrari, com les noves tendències de consum, estan orientant-se a 
donar més importància a la qualitat que a la quantitat, i els productes agrícoles de proximitat 
estan sent cada cop més promocionats, i estan tenint una demanda cada cop més àmplia i 
sostinguda; Els darrers anys, a més, ha viscut també l’auge de l’agricultura ecològica, i la 
creació d’una demanda important per part de la ciutadania de productes agrícoles cultivats 
d’acord amb aquesta metodologia. Aquests productes, actualment, gairebé no es poden trobar en 
l’oferta alimentària actual a Gavà; Fa pocs mesos, ha canviat la direcció de la Cooperativa 
Agropecuària de Gavà, i la nova junta ha manifestat públicament el seu compromís en la 
potenciació de tots els nous tipus de comercialització i conreu agrícola, especialment en la 
promoció dels productes de proximitat i els de conreu ecològic. Vist tot això, va fer el següent 
prec: Que s’impulsi la creació d’un mercat de pagès que comercialitzi tant els productes 
agrícoles de proximitat com els cultivats de forma ecològica, i que se celebri en cap de setmana, 
per tal de permetre que els consumidors que demanden aquest tipus de productes hi puguin 
accedir. 
 
Com vostè mateix indica en el seu prec --assenyalà el sr. Obispo, tinent d’alcalde-- l’ 
ajuntament de Gavà ja ha tractat amb la pagesia local, muntar un Mercat de pagès amb 
productes de proximitat. Ja s’han mantingut converses amb la nova Junta de la Cooperativa 
Agropecuaria per poder engegar aquesta iniciativa. Tanmateix el passat 22 de Setembre el 
Plenari del Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat, del que formem part, va aprovar la 
Normativa del “Mercat de Pagès del Parc Agrari del Baix Llobregat” que ha de servir, per 
l’engegada d’aquest tipus de mercat en la nostra ciutat. 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC-EV-IxG es va iniciar el del Grup municipal de C’s, 
essent en tots els casos el sr. Miguel-Ángel Ibáñez qui va prendre la paraula per a formular 
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oralment els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre 
hores d'antelació al començament de la sessió.  
 
En un primer prec, el regidor de C’s, exposava a l’equip de Govern que para cubrir el lapso de 
tiempo que durarán las obras del nuevo “Mercagavà” se ha instalado un mercado provisional 
que si bien en su parte abierta al publico es correcto, no sucede lo mismo con las partes digamos 
de almacén. Algunos paradistas no separan los deshechos para el correcto reciclaje. El material 
de limpieza no cabe en el armario destinado a ese efecto y se almacena en una estantería abierta, 
de modo que no hay separación entre los materiales de limpieza y los alimentos que entran y 
salen de los almacenes. Finalmente exponer que el suelo de planchas de madera prensada esta 
recubierto de un tipo de plástico (creo que es butilo) que a día de hoy ya está estropeado en 
muchos sitios dejando al descubierto la madera tanto que ya se han colocado algunas planchas 
metálicas con consiguiente riesgo de resbalones; además al transportar los alimentos hacia las 
paradas pero sobre todo al llevar los residuos a los contenedores, los líquidos de todo tipo caen 
al suelo y no creemos que un producto a base de madera sea lo mas adecuado para evitar olores 
desagradables ni que sea lo mas higiénico. También hemos podido observar que el suelo de 
madera está roto en algunos puntos. Finalment va formular el següent prec: Que se realice una 
campaña informativa a los paradistas para que separen en las propias paradas los diferentes 
tipos de residuos de modo que cuando se llevan a los contenedores pueda depositarse cada una 
en el suyo correspondiente; Que se amplíe la zona cerrada destinada a los productos de limpieza 
de modo que queden separados; Que se aplique la garantía que acompaña a toda construcción de 
modo que se reparen los desperfectos aparecidos en estas pocas semanas de funcionamiento del 
mercado y que sustituyan los materiales que se han demostrado inapropiados para las funciones 
y el trabajo que deben soportar. 
 
En relació a dita qüestió el sr. José Obispo, tinent d’alcalde, va dir que als mercats municipals el 
tema de residus són els propis paradistes els responsables de gestionar-ho a nivell intern. 
Disposen dels contenidors necessaris i que nosaltres recollim, si que és cert que la segregació 
moltes vegades no és l'adequada. S'han mantingut diferents reunions en aquest sentit tant a 
l'antic edifici com en aquest provisional i se'ls ha explicat com han de separar els residus. En 
alguna ocasió ja han estat sancionats per no fer-ho correctament. El mercat provisional té unes 
dimensions per a la zona destinada a logística reduïdes a causa de la seva provisionalitat, de 
qualsevol manera coneixem el tema i els tècnics estan estudiant les millores. Quant al tema del 
paviment, una vegada detectat el problema, es va sol· licitar al Director de l'obra i a l'empresa 
constructora que reparessin les zones de paviment en mal estat, el dia 24 i 25 d'aquest mes han 
començat la reparació i substitució on sigui necessari de la base de fusta i en els propers dies 
s'aplicarà el nou paviment, serà un paviment continu de poliuretà en fred. 
 
 
En un nou prec, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, va recordar que  en el Pleno del pasado mes de 
marzo realizamos una pregunta en los siguientes términos: “Debido a la entrada en vigor de la 
ley de Racionalización y Sostenibilidad de la Administración Local, que permite la utilización 
de dinero proveniente de la venta de activos patrimoniales para rescindir deuda pública en 
determinadas condiciones y que una de estas es el disponer del estudio actualizado del 
“Patrimoni Municipal del Sol i Habitatge (PMSH)” que sabemos está realizando el 
ayuntamiento de Gavá. Por ello ante la importancia de disponer de dicho estudio lo mas pronto 
posible, preguntamos ¿En qué fase se encuentra el trabajo sobre PMSH? ¿Cuál es la nueva 
fecha prevista para la finalización y presentación del mismo? 
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La respuesta por parte de la Sra. Herrera fue: “l'estudi actualitzat del patrimoni municipal del 
sol i habitatge (PMSH) està en la finalització de l’estudi encarregat per determinar les 
parcel·les que formarien part d'aquest patrimoni, per tant, en aquests moments està en fase de 
conclusions i properament caldrà fer la seva aprovació mitjançant l’òrgan competent” 
 
Teniendo en cuenta que se empezó en diciembre 2013, que en abril ya estaba en fase de 
conclusiones pero que a día de hoy no se nos ha facilitado aún, y dada la complejidad que 
parece conlleva la confección de dicho documento que indica también la complejidad que 
supondrá su análisis por parte de nuestro GM que no dispone ni de los medios materiales ni 
humanos del Equipo de Gobierno, teniendo además en cuenta en cuenta la posible incidencia del 
mismo en el próximo Presupuesto 2015. Per tot l’anterior va pregar: Que se nos facilite dicho 
estudio tan pronto esté finalizado y que se haga con el tiempo suficiente para poder analizarlo 
correctamente, pues es un documento fundamental que sirve de garantía en la continuidad de los 
recursos que deben dedicarse a vivienda social o a los usos legalmente autorizados lo cual es 
básico para un tema de gran importancia como es el de contribuir a garantizar el derecho a la 
vivienda consagrado en nuestra Constitución. 
 
 
Pel que feia a aquest prec la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, va contestar que l'estudi 
sobre el patrimoni municipal del sol i habitatge segueix en fase de conclusions i que tant bon 
punt estigui finalitzat se'ls hi facilitaria. 
 
 
Va tornar a intervenir el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, aquest cop per formular una pregunta en la 
qual posava com a antecedents que ante el lamentable estado de los árboles de la calle San Luis, 
desde Juan Carlos I hasta Plaza Cataluña que parecen estar afectados por algún parásito u hongo 
lo que provoca además molestias a los usuarios de las aceras al impregnarlas de una sustancia 
resbaladiza / pegajosa hasta el extremo que hay un árbol cortado en la calle San Luis esquina 
con Virgen de los Dolores junto a una terraza. Per tot això, va acabar preguntant: ¿Se ha 
determinado el origen de este problema? ¿de qué se trata y que condiciones han podido 
favorecer su aparición? ¿Qué tratamiento se está realizando para solucionar este problema y 
recuperar la salud de estos árboles? ¿Cuál es la previsión de recuperación de los mismos? 
 
Com vostè bé sap --respongué el sr. Obispo--, els arbres de la ciutat formen part del conjunt 
d'éssers vius que habiten el nostre planeta, i com a tal, es troben exposats a malalties i a l'atac de 
paràsits. És per aquest motiu que cada any es realitzen nombroses actuacions fitosanitàries sobre 
l'arbrat urbà per tractar de mantenir el seu estat sanitari en les millors condicions. Els arbres del 
carrer Sant Lluís són en la seva majoria Cercis i Tarongers. Els primers es veuen afectats per les 
plagues del pugó i la cotxinilla blanca, insectes que durant els mesos de primavera i estiu 
provoquen que els arbres afectats desprenguin gran quantitat de malesa que acaba embrutant el 
paviment de la vorera i el mobiliari urbà. Aquests episodis exigeixen actuacions intensives dels 
serveis municipals de neteja cada vegada que es produeixen. Des de fa ja alguns anys, els 
problemes de sanitat vegetal es controlen mitjançant la lluita biològica i integrada en totes 
aquelles situacions on existeix tal possibilitat. Est és el cas dels Cercis del carrer Sant Lluís, on 
en 2013 es va procedir a tractar la totalitat del carrer mitjançant recursos biològics davant 
l'efecte limitat dels tractaments químics que es realitzaven. Els resultats estan sent satisfactoris i 
en aquests dos anys de tractament s'han reduït significativament els dies amb problemes de 
melassa en voreres i mobiliari així com les queixes ciutadanes per aquest motiu. La previsió és 
que aquesta tendència es mantindrà en el futur lloc que al no efectuar tractaments químics, la 
presència dels enemics naturals de la plaga que afecta aquests arbres es consolidarà. Un 
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d'aquests enemics naturals és una marieta. És un depredador molt efectiu, encara que té 
l'inconvenient, en el seu estat larvari, de presentar un gran semblat amb la cotxinilla blanca, 
formant colònies de color blanquinós en el tronc de l'arbre, tal com s'observa en la fotografia 
que adjunta a la seva pregunta. 
 
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el sr. Ibáñez, donat que –digué-- ante el 
incremento del volumen de restos vegetales que se depositan de manera ilegal en diferentes 
calles de algunos barrios de nuestra ciudad como La Sentiu y sobre todo Gava-Mar y ante la 
evolución que está tomando la situación en que ya se depositan todo tipo de residuos, no 
solamente restos de poda sino también el césped cortado (que favorece la proliferación de 
mosquitos) pasando por cartones de embalaje y últimamente hasta residuos de rehabilitación de 
viviendas, dando en algunos casos la sensación visual de pequeños vertederos; Siendo 
conscientes de que eso es fruto de un incivismo que lamentamos profundamente. Per tot 
l’anterior va preguntar: ¿Cuál es el coste tanto en horas de trabajo dentro de la jornada laboral 
de Préssec, S.A., como en horas extra que ha generado la recogida de estos residuos ilegales 
desde el 1 de enero de este año? A parte de una campaña informativa, ¿Tiene el equipo de 
gobierno una solución? En caso afirmativo ¿Cuál es la solución que piensa aplicar el 
ayuntamiento? 
 
 
Com vostè bé diu --informà el sr. Obispo, tinent d’alcalde--, la presència constant de restes 
vegetals dipositades il· legalment als carrers d'algunes zones de Gavà com són Gavà Mar i la 
Sentiu, són resultat d'actituds incíviques que no tenen en consideració les molèsties que 
ocasionen al veïnat ni els costos econòmics que comporta la seva recollida. Des del dia 1 de 
gener d'aquest any i a data d'avui, les despeses totals ocasionades per la recollida de restes 
vegetals són de 56.640,00 euros, incloent els treballs extraordinaris que es realitzen 
ocasionalment. Quant a la solució del problema, més enllà d'agilitar la recollida de les restes 
abandonades, mantenir la presència policial i multiplicar la informació respecte als serveis 
disponibles, entenem que es troba en mans de la ciutadania ja que l’Ajuntament de Gavà posa a 
la seva disposició els mitjans suficients perquè pugui desfer-se d'aquestes restes de forma cívica, 
ordenada i, si no sobrepassen els tres metres cúbics, gratuïta. 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
 
1) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PELS GRUPS MUN ICIPALS DEL PSC 

I ICV-EUiA RELATIVA A LA CONSTRUCCIÓ DE CENTRE RESI DENCIAL I/O 
LLARS RESIDÈNCIA PER A LES PERSONES AMB DISCAPACITA T 
INTEL·LECTUAL DE VILADECANS, GAVÀ, CASTELLDEFELS, B EGUES I 
SANT CLIMENT.  

 
Aprovar la Declaració Política presentada inicialment pel grup municipal del PSC i ICV-
EUiA, relativa a la construcció de centre residencial i/o llars residència per a les persones amb 
discapacitat intel· lectual de Viladecans, Gavà, Castelldefels, Begues i Sant Climent, declaració 
que, després de ser debatuda i admesa alguna esmena formulada al respecte, i amb el vot 
final favorable de tots el grups municipals,  diu així en la seva part dispositiva:  
 



 28 de 31

Primer.-  Demanar a la Generalitat que faciliti  el nombre de persones que han sol·licitat llars 
residència o centres residencials dels municipis de Gavà, Viladecans, Castelldefels, Begues i 
Sant Climent de Llobregat. 
  
Segon.- Sol· licitar  a la Generalitat que informi sobre el número de persones d’aquests 
municipis que són actualment usuàries d’algun d’aquests recursos fora de la nostra comarca.  
 
Tercer.- Demanar a la Generalitat  la construcció de places de llars residències i/o centres 
residencials en aquesta zona per a satisfer la demanda existent i que tingui en compte les 
necessitats concretes de la zona. 
 
Quart.-  Donar trasllat d’aquests acords a la Conselleria de Benestar i Família de la Generalitat 
de Catalunya, als grups polítics del Parlament de Catalunya,  al Consell Comarcal del Baix 
Llobregat, als ajuntaments de Viladecans, Castelldefels, Begues i Sant Climent de Llobregat, al 
Centre Ocupacional CAVIGA, a l’Associació de familiars de CAVIGA, a ADISGA, ASDIVI. 
 

---------- 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz, el regidor i portaveu del PSC, va encetar el debat sobre la Declaració 
Política dient que si bé inicialment havia estat subscrita pels partits del PSC i ICV-EUiA en el sí 
de la comissió informativa es va acordar que seria conjunta amb la resta de grups municipals. 
Afegí que l’objectiu de la declaració política naixia arran de la petició realitzada per l’entitat 
gavanenca ADISGA --que defensa i promou la qualitat de vida i els drets de les persones amb 
discapacitat intel· lectual-- en la qual sol·licitava que, amb caràcter de proximitat, es construeixi 
un centre residencial o bé una llar residència per persones amb discapacitat intel·lectual.  
 
Va destacar l’unànime consens de totes les formacions polítiques davant el que considerava una 
qüestió fonamental atès que hi havia prop de cinc-cents mil discapacitats a Catalunya i, 
malauradament,  la crisi i les retallades socials havien posat més dificultats a aquest col· lectiu, 
ja per si prou vulnerable. Tot i que es disposava d’una xarxa de centres a nivell de Catalunya el 
cert és que per dotar a aquest tipus de serveis de qualitat i efectivitat es feia necessari la seva 
proximitat amb els seus usuaris i cercle de familiars.   
 
Així mateix digué que ens els municipis de Viladecans, Castelldefels, Begues i Sant Climent de 
Llobregat també s’havia presentat el mateix text per tal d’unir forces en la reivindicació que es 
feia a la Generalitat de Catalunya perquè, malgrat i ser conscients de la conjuntura econòmica, 
s’havia de proritzar en les ajudes socials. Seguidament, va donar lectura als acords de la 
Declaració Política, el text íntegra de la qual és el que segueix: 
 

“La promoció personal i social dels veïns i les veïnes amb discapacitat 
intel·lectual, la seva inclusió social i laboral, així com la seva qualitat de vida i la 
seva autonomia  constitueix  una  prioritat dels ajuntaments i la ciutadania de 
Gavà, Viladecans, Castelledefels, Begues i Sant Climent. 
 
En aquest sentit, la necessitat de crear recursos residencials de proximitat per a 
persones amb discapacitat intel·lectual i dels que es puguin beneficiar la població 
d’aquests municipis és una reivindicació expressada pels col·lectius i entitats més 
representatives de la zona (com ara ADISGA i ASDIVI) i compta amb un ampli 
consens polític i ciutadà. 
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Els recursos residencials centralitzats permeten oferir a persones amb 
discapacitats intel·lectuals els serveis bàsics derivats de necessitats vitals en 
relació a l’allotjament, la cura personal, la salut i seguretat, la vida a la llar, la 
gestió de temps lliure, així com un suport professional. Recursos que han d’estar 
ubicats en un dels municipis de la zona, a fi de facilitar la relació de les persones 
usuàries amb la seva xarxa familiar i la de la ciutat o poble d’on són veïns/es. 
 
Atès que els municipis de Gavà, Viladecans, Castelldefels, Begues i Sant Climent 
no disposen de places de centres residencials, ni llars residència per a persones 
amb discapacitat intel·lectual.  
 
Atès que els ciutadans/es amb discapacitat intel·lectual d’aquests municipis tenen 
dret a disposar d’aquests recursos i a gaudir d’un projecte de vida autònom sense 
haver-se de desplaçar a més de 100 km com sovint passa en aquests moments, amb 
les conseqüents dificultats que això comporta pels familiars. 
  
Atès que existeix un compromís de la Generalitat per a la construcció d’aquests 
tipus de centre a la zona d’aquests municipis i s’han ofert emplaçaments 
municipals per a la seva construcció.  
 
Per tot això, proposem al Ple de l'Ajuntament de Gavà l'adopció dels següents: 
 
ACORDS  
 
Primer. Demanar a la Generalitat que faciliti  el nombre de persones que han 
sol·licitat llars residència o centres residencials dels municipis de Gavà, 
Viladecans, Castelldefels, Begues i Sant Climent de Llobregat. 
  
Segon. Sol·licitar  a la Generalitat que informi sobre el número de persones 
d’aquests municipis que són actualment usuàries d’algun d’aquests recursos fora 
de la nostra comarca. 
 
Tercer. Demanar a la Generalitat  la construcció de places de llars residències i/o 
centres residencials en aquesta zona per a satisfer la demanda existent i que tingui 
en compte les necessitats concretes de la zona. 
 
Quart. Donar trasllat d’aquests acords a la Conselleria de Benestar i Família de 
la Generalitat de Catalunya, als grups polítics del Parlament de Catalunya,  al 
Consell Comarcal del Baix Llobregat, als ajuntaments de Viladecans, 
Castelldefels, Begues i Sant Climent de Llobregat, al Centre Ocupacional 
CAVIGA, a l´Associació de familiars de CAVIGA, a ADISGA, ASDIVI.” 

 
 
A continuació, la tinenta d’alcalde d’ICV-EUiA, sra. Emma Blanco, també va considerar un 
triomf el consens aconseguit en la Declaració Política. Va posar en coneixement que tant 
ADISGA, de Gavà, com ASDIVI, de Viladecans, dues de les entitats més representantives de 
les que treballen en el camp de la discapacitat intel· lectual, tornaven a posar sobre la taula la 
necessitat real existent a la nostra ciutat. I per aquest motiu, considerava que les administracions 
havien de vetllar per a la inclusió social i laboral dels discapacitats intel·lectuals, així com la 
seva qualitat de vida i la seva autonomia. 
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A més, el fet que fossin cinc les ciutats que, de manera unitària, recolzessin aquesta petició 
reforçava la defensa dels interessos de la ciutadania en aquesta qüestió. En aquest sentit, s’havia 
de treballar per donar resposta  a les necessitats de l’esmentat col·lectiu, treballant per una ciutat 
amb drets, una ciutat inclusiva on es pugui garantitzar el seu dret a l’habitatge i a la seva 
autonomia. 
 
Per acabar va donar per reproduïdes les afirmacions realitzades i creia que també la majoria dels 
discursos que farien la resta de portaveus.  
 
 
Per part del grup de Ciutadans, el regidor sr. Miguel-Ángel Ibáñez, va posar de relleu que tots 
els grups municipals havien tingut reunions amb deferents entitats, principalment ADISGA, per 
recollir informació sobre les seves necessitats. I se’ls hi ha havia transmès que calia un acord 
unitari per part de totes les formacions polítiques envers la demanda que plantejaven atès que 
era una demanda de ciutat, qüestió que així van entendre. És per això que els hi va sobtar la 
presentació de la Declaració Política inicialment només per l’equip de govern. 
 
Considerava que es tractava d’un problema d’un col·lectiu molt especial i específic i, per 
aquesta raó, s’havia de disposar d’habitatges adaptats per tal que aquestes persones poguessin 
tirar endavant el seu projecte de vida. A més, calia afegir el neguit dels pares per la situació 
futura dels seus fills quan ells ja no poguessin tenir cura dels mateixos. 
 
En suma, es tractava de donar solució a una necessitat de primer ordre i confiava que, al fer la 
sol·licitud de manera conjunta cinc municipis, tingués prou repercussió i s’assolís resoldre la 
problemàtica. 
 
 
Tot seguit el sr. Andreu Pérez, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, va dir que el  
protagonisme se l’havia d’endur l’associació ADISGA ja que havia realitzat una gran tasca, Al 
mateix temps aprofità per felicitar a l’esmentada entitat ja que la seva manera de fer dignificava 
a la ciutat i a la gent per a la qual treballen. Va recordar que la formació política que 
representava estava treballant, tant a nivell local com a nivell parlamentari, per tal que la petició 
que avui es feia es fes algun dia realitat tot i tenir presents la delicada situació econòmica que 
s’estava travessant. 
 
No va voler estendre’s i repetir el que la resta de portaveus ja havien dit concloent que avui era 
un gran dia en el que tots els grups municipals feien pinya envers una qüestió que consideraven 
cabdal. 
 
 
En el torn del grup municipal de CiU, el regidor i portaveu, sr. Ramon Castellano, va mostrar la 
seva satisfacció pel fet que tots els grups municipals haguessin tingut el mateix posicionament 
en aquest assumpte, atès que es tractava de la defensa del benestar de les persones. Per aquest 
motiu havien de felicitar i fer costat a l’entitat ADISGA. 
 
Va fer una crida a totes les formacions polítiques municipals i, en especial a l’equip de govern, 
per tal d’unir sinèrgies i, entre totes les administracions, donar cobertura a les necessitats de les 
persones discapacitades intel·lectuals, amb independència de a qui li pertoqués realitzar-ho. En 



 31 de 31

aquest sentit, va oferir el recolzament del grup de CiU a col·laborar en aquesta qüestió i, si fos 
necessari, el seu suport a l’equip de govern en les institucions corresponents. 
 
 
El sr. Sergio Engli, regidor del grup municipal del PP, en primer lloc, va donar la benvinguda a 
la directiva d’ADISGA que es trobava present al plenari, agraint la seva assistència així com tot 
el treball dut a terme.  
 
En segon terme, es va congratular pel fet d’haver arribat a un consens amb la resta de 
formacions polítiques i d’aquesta manera sol·licitar de manera conjunta la construcció d’un 
centre residencial o bé una llar residència per a persones amb discapacitat intel· lectual. Perquè -
-va recordar-- aquest col·lectiu comptava amb una situació delicada, la qual es veia agreujada 
quan els pares ja no podien tenir cura dels fills, augmentant així la seva posició de feblesa i per 
això era imprescindible l’ajuda de les administracions.  
 
 
Per concloure el debat va intervenir la sra. Raquel Sánchez, alcaldessa, qui felicità a tots els 
grups municipals per haver aconseguit un posicionament d’unanimitat en aquesta qüestió. Però 
a banda d’això, va deixar palès que el més important de la Declaració Política era el fet d’haver 
mostrat el suport a totes les persones i entitats que treballen a favor de la dignitat i els drets de 
les persones amb discapacitat intel·lectual. 
 
En darrer terme, va posar de manifest el compromís de l’ajuntament envers l’esmentat col·lectiu 
així com la predisposició de la corporació per col·laborar amb d’altres administracions, tal i 
com s’havia fet en ocasions anteriors, amb la finalitat de donar sortida als projectes que 
redundaven en benefici de la qualitat de vida de la ciutat. 
 

---------- 
 

Esgotats els assumptes a discutir, la sra. alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent 
les dinou hores, quaranta-set minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en dono 
fe. 
 
              L’alcaldessa                                                                                       El secretari 
 
 
 
 
    Raquel Sánchez Jiménez                                                                      Roger Cots Valverde 
 
 
 


